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1. Місія та завдання організації 
 

Ми захищаємо права громадян на чисте та безпечне довкілля, сприяємо впровадженню 
екологічних реформ та відкриттю суспільно-важливої екологічної інформації. 

Наша велика амбітна мета: 

● Екологізація промислових підприємств 

● Тотальний моніторинг якості повітря 

● Інтегрований автоматизований радіаційний моніторинг  

● Відкриття та цифровізація екологічних даних 

● Посилення екологічної безпеки 

● Імплементація євроінтеграційного довкіллєвого законодавства 

● Екологічна просвіта з використанням креативних інструментів 

● Запобігання кліматичним змінам 

 

2. Основні напрямки діяльності у 2024 році 
 

● Розвиток системи SaveEcoBot – найбільшого громадського агрегатора екологічної 
інформації в Україні 

● Розширення громадської мережі моніторингу якості повітря та радіаційного фону 

● Аналіз стану з доступом до екологічної інформації та адвокація її відкриття 

● Адвокація реформи промислового забруднення 

● Допомога громадам та органам місцевого самоврядування у розв’язанні 
довкіллєвих проблем 

● Міжнародна адвокація притягнення агресора до відповідальності за злочини 
проти довкілля  

● Посилення позиції громадськості у діалозі з державою 

● Участь в процесі євроінтеграції України  

● Екологічна просвіта  
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3. Основні досягнення 
 

Система SaveEcoBot залишається впливовим джерелом екологічної інформації в 
Україні. За 11 місяців 2024 року SaveEcoBot згадувався у ЗМІ у 883 публікаціях. Сайт 
SaveEcoBot у 2024 році відвідали 1,6 млн користувачів.  

Віджети-інформери, які ретранслюють дані з системи SaveEcoBot, встановлено на 77 
сайтах органів місцевого самоврядування, регіональних ЗМІ та навчальних закладів. У 
2024 році вони охопили 1,2 млн користувачів. 

З травня по грудень 2024 року у партнерстві з Safecast та Blues Inc. встановлено 38 
станцій радіаційного моніторингу RADNOTE, які працюють навіть під час стабілізаційних 
вимкнень електроенергії. Загалом планується встановити понад 100 таких станцій в усіх 
регіонах України. 

Почали публікувати на Єдиному державному порталі відкритих даних два нових набори:  

● Дані моніторингу радіаційного фону в Україні (неверифіковані) 
● Громадський реєстр лабораторій з оцінки шкоди довкіллю 

Ініціювали і провели 13 травня 2024 року виїзні Слухання у Комітеті Верховної Ради з 
питань екологічної політики та природокористування. Захід став унікальним 
майданчиком, на якому представники громадськості обговорили широку рамку 
довкіллєвих реформ з депутатами профільного комітету, представниками Міндовкілля та 
інших органів влади різних рівнів.  

 

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02SRbLTJ3qkTPcAwQHMh8yBotiAR8r8oJecufGDz8bpoGMjdabZAX25epk8zsGuYCzl?__cft__%5b0%5d=AZU4cdkmWmtvxEneFMO2_PPEvP6eXWz2VCqn_WxHyiWRpCnLbpxdsF3_1OGA0q8ES0Co6h-9QDveIuM4qv_m_CL8e-kIPjsoQr9DDJfr9v4asNxx0u7m_h2iQQ3_KwHamJr2PW_LX9_tjnYI2DtCBM1UuqtR1RaG15GMNlWorzv4c8z6e5lyjML5cpysNNn8MRlWrif5rY9Puw4FxMugt4CU&__tn__=%2CO%2CP-R
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В листопаді 2024 року за результатами моніторингу 209 наборів від 74 розпорядників 
даних створили перший Рейтинг розпорядників екологічних відкритих даних. 
Підготували «Звіт щодо поточного стану з доступом до екологічної інформації», який 
містить рекомендації щодо поліпшення ситуації. Звіт надіслано 66 розпорядникам 
даних та зацікавленим суб’єктам для подальшого врахування у своїй роботі. 

Український гідрометеорологічний центр вперше опублікував дані про якість 
атмосферного повітря на Порталі відкритих даних у машиночитному форматі. До нас 
нікому не вдавалося змусити цю установу розмістити дані про якість повітря у 
відкритому машиночитному форматі. 

16 липня 2024 року Верховною Радою України прийнято «Закон про інтегроване 
запобігання та контроль промислового забруднення», який ми адвокатували. Нарешті 
подолано вплив недоброчесного бізнесу, через який реформа промзабруднення 
гальмувалася роками. 

Надали допомогу громадам і органам місцевого самоврядування щодо розв’язання 
довкіллєвих проблем: 

● Провели дослідження екологічних проблем Миколаєва та надали рекомендації 
для врахування у планах розвитку міста. 

● Створили Еко-чеклист для громад України та поширили цей інструмент 
самооцінки серед членів найбільших асоціацій громад в Україні. 

● Провели інформаційно-освітню програму «Довкіллєвий марафон», в якій взяли 
участь представники 30 громад з різних регіонів України. 

Понад 700 учасників міжнародної кліматичної конференції СОР29 переглянули 
створений нами VR ролик про злочини росіян проти довкілля. Закликали міжнародну 
спільноту докласти зусиль, щоб забезпечити компенсацію шкоди довкіллю з боку 
країни-агресора та допомогти у відновленні понівеченої війною природи України. 

Увійшли до переговорної групи України щодо вступу до ЄС за розділом 27 “Довкілля та 
зміни клімату”. 
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4. Команда SaveDnipro у 2024 році: 
● Ірина Черниш – голова ГО SaveDnipro / керівниця проєктів 
● Роман Колесник – заступник голови з розвитку та операційної діяльності 
● Павло Ткаченко – керівник ІТ-напрямку  
● Анастасія Скок – екологічна директорка 
● Вікторія Войціцька – директорка з адвокації 
● Олена Романюкова – керівниця проєкту / універсальна дизайнерка 
● Ольга Гвоздік – GR-спеціалістка 
● Геннадій Кіріченко – технічний експерт  
● Тетяна Сербін – бухгалтерка  
● Микита Буров – адміністратор  
● Костянтин Федоров – комунікаційник  
● Ірина Добош – контент-менеджерка 
● Ярослава Волинська – грантова менеджерка 

 
У лавах Збройних сил України: 

● Артем Романюков – директор Директорату цифрової трансформації Міністерства 
оборони України 
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5. Діяльність у звітному періоді  

5.1. Розвиток системи SaveEcoBot 

Система SaveEcoBot залишається найбільшим агрегатором екологічних даних в Україні. 
Станом на кінець 2024 року система відображала дані з 300 діючих станцій моніторингу 
якості повітря та понад 580 постів контролю радіаційного фону, а також надавала 
інструменти захисту довкілля. 

У 2024 році в систему додано кілька нових джерел, зокрема: 

● в лютому 2024 року в SaveEcoBot почали відображатися дані з 46 станцій 
моніторингу якості повітря КМДА; 

● 16 станцій моніторингу якості повітря SaveEcoSensor 3.0 були передані для 
встановлення в населених пунктах Всеукраїнській Асоціації об'єднаних 
територіальних громад; 

● в листопаді почали відображати дані з 38 постів контролю радіаційного фону 
ДСНС Львівської області, а також – дані мережі моніторингу якості повітря 
Департаменту екології та природних ресурсів Львівської ОВА. 

У співпраці з Управлінням з питань цифрового розвитку Львівської ОВА на сайті системи  
SaveEcoBot створено спеціальну сторінку, де відображаються ключові дані про 
навколишнє середовище Львівської області – сподіваємося на масштабування цього 
проєкту і створення подібних дашбордів для інших областей України. 

Також ми доповнили систему SaveEcoBot базою лабораторій з оцінки шкоди довкіллю, 
яку створили разом з ГО Мережа захисту національних інтересів АНТС. Громадський 
реєстр лабораторій з оцінки шкоди довкіллю також опубліковано на Єдиному 
держаному порталі відкритих даних. 

5.2. Розвиток моніторингу радіаційного фону 

Серед усіх сфер, які охоплює система SaveEcoBot, окремо слід виділити моніторинг 
радіаційного фону. Попри постійні ядерні загрози і ядерний шантаж з боку агресора, в 
Україні досі немає єдиної державної інтегрованої автоматизованої системи 
радіаційного моніторингу (ми підіймали це питання публічно). Тому державні органи 
влади і населення наразі не мають альтернативи системі SaveEcoBot, яка є найбільшим 
джерелом відкритих даних про радіаційний фон в Україні. Наша система передає дані 
на офіційний ресурс Міндовкілля «Екозагроза», а також до ДІЯР, ДНТЦ ЯРБ, РНБО; 
відображається на сайті Національної комісії з радіаційного захисту населення України. 

Завдяки даним SaveEcoBot у 2024 році були спростовані декілька хвиль фейкових новин 
про підвищення рівня радіаційного фону. Спершу 20 липня після новини про нібито 
вихід з ладу обладнання на Південноукраїнській АЕС. Ще раз після того, як 11 серпня 
2024 року близько 20:00 з градирні Запорізької АЕС пішов чорний дим. Втретє після 
обстрілу росіянами енергетичної інфраструктури 26 серпня 2024 року, коли 
поширювалися чутки про нібито вибух на Рівненській АЕС. Вчетверте спростували фейк 

https://www.saveecobot.com/platforms
https://www.facebook.com/savednipro/videos/1735587380264778/?__tn__=%2CO-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02xHVvvMxMwX9nNGQiMCMyn7rfKTjgshJaok5rnCAiBvEje5MNHCVpggSatYWwPPZjl?__cft__%5b0%5d=AZW212CJ2ifsy6Nw9w2_hnnYqBEA--2zEZHgUx56wm4pshDfuQpt5W7iOR_kCTOFRpKZCDVKKPn_E1kUIwXyX5qFkw5-COKefrDRsmCbaKpK8tJ4gjLVHuNIr062_zywF7CaFz_IJR2ZKTkQnk9JsHNQ8xDk--QgRca-KMmWBX6pEdiHvoDbljDHU2_MqiooHpPdkcnDZ_CIx_OocGuKbCYb&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/LSGA.ATC?__cft__%5b0%5d=AZW212CJ2ifsy6Nw9w2_hnnYqBEA--2zEZHgUx56wm4pshDfuQpt5W7iOR_kCTOFRpKZCDVKKPn_E1kUIwXyX5qFkw5-COKefrDRsmCbaKpK8tJ4gjLVHuNIr062_zywF7CaFz_IJR2ZKTkQnk9JsHNQ8xDk--QgRca-KMmWBX6pEdiHvoDbljDHU2_MqiooHpPdkcnDZ_CIx_OocGuKbCYb&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/LSGA.ATC?__cft__%5b0%5d=AZW212CJ2ifsy6Nw9w2_hnnYqBEA--2zEZHgUx56wm4pshDfuQpt5W7iOR_kCTOFRpKZCDVKKPn_E1kUIwXyX5qFkw5-COKefrDRsmCbaKpK8tJ4gjLVHuNIr062_zywF7CaFz_IJR2ZKTkQnk9JsHNQ8xDk--QgRca-KMmWBX6pEdiHvoDbljDHU2_MqiooHpPdkcnDZ_CIx_OocGuKbCYb&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0xjFMCPoxTe1iVRPGydMNywjxqoZm5ToQnuhLebkBxsKNeZvpAr2L2bZpyUiKfcMAl?__cft__%5b0%5d=AZUAKDshb1z6tnu2IlBbpsNN7AiqYbz06TgL9Gp4C9iM3uVo12oW7vvWSMBMKIx9DUAX0RTbrKAyXqdbiitTQqmiPtdwkxR9-eE6-e37Gp8lRYT0VXmUEI3Xl_8RNVebkZJcSY7xEE_T2dmQpsyZ-JIrSlweMCabDS0W1xWVxBky8A&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0kCmvHo58z3HkPY4Lod1n3skPy6XFG4tMGL71TCUyqQ3SxkNkmX9QJYaLFDQ8EHXl?__cft__%5b0%5d=AZWdbRGrTeQtKquLg9GTtWno8Js4GygDX6ZZVPzN_VYGXTFfom-IBthhVUG0Dp6hzUe3qncvUTXaruu8YgXFoVVdgO-pkJtalqiQfkr5N3WxVW59PcvudHcB8ndjogFQ3mp8xExh3FO4T7dX9MmvRU5gXMYZTa1txXpNsEOx2WmsTA&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.saveecobot.com/state-of-the-environment/lvivska-oblast?fbclid=IwY2xjawHjJn1leHRuA2FlbQIxMAABHdOfFfpXSL0gHG1Ie0_LASZUBGj2wV78v8hvfYZUL1Tr9SNAXn6AMOE8KQ_aem_zVcXAioG6oxdrdy2-yJmOQ
https://www.saveecobot.com/static/environmental-labs
https://data.gov.ua/dataset/9d155a7d-9c33-406b-973d-c42f7a282f50
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02ZdVwYoHshmfRhg4hLakkv49zwEGwseDtF2jcENxY3mhNu8BcDVKB3WjSYgw64uCwl?__cft__%5b0%5d=AZUp9s2FX6D5byjc6Z3jchlpgqC_4wymHkpClfHwXIXai51TSgyHAqNWAuh0QUrjQy95Ti19B7b24Zhdob-IyIaNCyqRTEeLkZ74FyOrd2z0gbuXK1UbOPfntxUkCUsYpJqxYSxZOr4UwEqMJjKH3-b26Manlo9dymIddoUj0LFaGEGgHfhfzmekUb7zI9Cju6w&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid01RRU85TYLNcneukMtQZpYcCELnrTSYLMcjyPskxMZaWSPvjuuUpxN6GB8WcuQqEql?__cft__%5b0%5d=AZU5JMBSt5WaFBEaYtkzFvjk-vETVIVkkarGDxiTevCz8uhV8gxrl6nYy-MLHvq3U8RxYxtPP98NeE5d3MDzv4BU9taZmx2OLs1IluvjMQdP5rj_pYfYDxkJF-pKP0MBRaQwQmrI2x90nLCOk-yB_kk4iv8ODrSNmmIwoZwDVM1DIQ&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02gkbv7R6tXd6LZc9jUaE3yWbiEb9SxpMBgs84cz58zNRtTSiik1TUfiNSM7xaqmGKl?__cft__%5b0%5d=AZU7ehr-iBEOCDcGHKvS6yGrH35vtjQwnLh8zqwqR3fn9b-PBLPrUFrFSL60mWqVeoDBHfZFmg21CHW7s7nGa1FVkcBI8iBnjZyEnND1wxrYs_qCJQLFwj-TbBA3k-Jnc4xFAD0UvP1usxng3BrXTrHWvB0iMjuF5SS4rZdzxI1CRA&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0XEMHMeiEeZAViEiR4CsTmUTAhcqw45gAVUQjc4dzJcnEdnfE62VW3incjcaghPEal?__cft__%5b0%5d=AZXv4pBNqdjaiud0OSmsZ4sEBEFtJK4PLUY68ZelZVb1mOJ4js97EXf0bNrDSR3OZMWRagDbJ7ds5HZ9eX2B8C3PADRt0XA5crUJGKDcYhAVZJ3kCs9RldCubmPrQiJFnivgt3DZ-q7o0KjbzfGNqDXH53_Z2O07-f27uqcPcpUpamd7WKkazXzCQ-ctTL0UkIUyzvOZ00TOMea7j9N4QNdd&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid036zPpAEQHhRkcTKzxrcLwTo7nudx8PU67yhjgc89VY3gTnNS9EbFrb3V7Nc6Pd7fdl?__cft__%5b0%5d=AZVCLwmHHcWMASGQ9VzIZ_dMLqUgfnjcITFw34nDxUyGFv9bS-QscSE1nA5ps1J0dbarbYMLvd9fGhlJfIQ_Csu6iSaTJT177UJ_4X1agjunMqwQSl0sGt2ozj3r7Es-RNYZ_QxQajy_6AFUiNUmzyf1-TdNJSVV6H2tNyYoG4STT3z4lrO_XVCZZDquHV-W4rM&__tn__=%2CO%2CP-R
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про підвищення радіаційного фону 3 вересня на тлі інформації про пожежі в 
Чорнобильській зоні відчуження. Приблизно тоді ж ми додали на карту радіаційного 
фону SaveEcoBot дані з пунктів моніторингу поблизу Курської АЕС, щоб мати дані ще й з 
цього напрямку. 

В рамках програми Open Data Ambassadors у грудні 2024 року ми почали публікувати 
дані радіаційного моніторингу з системи SaveEcoBot у форматі відкритих даних на 
Єдиному державному порталі відкритих даних. Цей набір даних став вже четвертим, 
який публікує SaveDnipro на Порталі! 

Крім агрегації даних з відкритих джерел ми активно розширювали власну мережу 
станцій радіаційного фону. В травні 2024 року розпочалася установка станцій 
моніторингу радіаційного фону Radnote від Safecast та Blues Inc, які не потребують 
живлення від електромережі та кабельного або Wi-Fi доступу до Інтернету. Перші станції 
були встановлені у Києві та Львові в присутності наших партнерів з Safecast, які надали 
нам ці станції. 

5 серпня разом з Safecast ми оголосили про завершення першого етапу розгортання 
незалежної мережі моніторингу радіаційного фону в Україні: було встановлено 25 
станцій RADNOTE, які вже встигли зарекомендувати себе з найкращого боку (вони 
стабільно працюють навіть під час стабілізаційних вимкнень електроенергії). Загалом 
планується встановити понад 100 таких станцій в усіх регіонах України. Наразі це 
найбільший недержавний проєкт у сфері моніторингу радіаційного фону в Україні. 
Загалом за 2024 рік було встановлено 38 таких станцій моніторингу. 

  

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid07bZWvhawf9Hgq6wNC4XQuGvLGxhw8cDUYKEJDr3DBx5CzYpNgxXBwEv3Gu5PVhQfl?__cft__%5b0%5d=AZW6c_FgK2wdoqhdJlUAtFU_RKZv_FnNiGZubj_h8GCgrDylR1s_dQJq_kXBNvaZtT80VewlNOMjWhXmsLq7Ojpp9R1WQkRBImAJDqTlkEJgW5u-PpqSCXnvVcWY3ceQXfZRlUR2oNCbtRTjTCRUqJD37-M2Y6s8fvzXhLnLJ04MY9GorDz9vqbY1i_M0mSfAvI&__tn__=%2CO%2CP-R
https://data.gov.ua/dataset/80c116f5-9826-4e8e-87f8-ff5d5342da94
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02QLUhVJQgMKx3D5b5AYbU1Rzvnyf4pZNiQjkd1eX761M1u5NpDHcHybiJC5XM2m7ml?__cft__%5b0%5d=AZXtk-mTa2OtvJU_ViBGpaEiwpmy7XgtIgSfIL2fDpmdao80xh-ralYolh-1OAuIm_8rQ50lKTeuGPwja7FAOJIXWTFuDYAf2RTXK9OJgl0rh0IsyTTwx3bc3oQZY53ZR8amqt3j2qeAhqX_2gG8REQMD53rfRVUiQdUTn6IyBVKJnmevRX2p7mUxRI2QTV0Zr2uzWY7DqRzaUoE0p5z6WwF&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid022kKzCfwHmiNLkoCGrwpj2heGEg95xUHCQHhvNRT3sNa9qwuB89D6auG2w2G9Y9Stl?__cft__%5b0%5d=AZXkPrasGa2izpRwJZGOUfKAj0FrqpYcc-rzAJuFdJZA68Y2xLAgBynNtHeu1lSHijjoftUaX51573_IQq06xJfnftp8gYck18x8eJ6rgI8M00TFmpOxonuB4NLomzW7ZCpwOMEYqi30rgxmhOFFgSyusJPjImyYz5hWFsoouZg7NDYJ7_Fc3dd87dVXMU6NH1rpro2NcK2K0DrvIn7NENzh&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02zifvuRTPxjs12PLgg9hurrbsuQEQyZbMGLUY3moLfvoKAijEsXA3xuhjdZzNPd59l?__cft__%5b0%5d=AZVuMpQPa2-8_DCnzTopDBGSZJknKoh90WSSauzyfXFYwTc1MaRM7VHq4vQof-tYurrbCHezwWyVxjh35ymQUEBN5IcXyG886ubQo64eL_R2STREmQgJovBOOHx9Ze3A1Nep_W7kISJ1b-MzDJKcFg1JwzGMhg7Ab0xMD2JKunTIUdPFMOtbp3BA20pjpx1TXPUtC8NhMFrspBnEASjVFnkj&__tn__=%2CO%2CP-R


9 
 

Звіт про діяльність ГО SaveDnipro у 2024 році 

У жовтні в рамках співпраці з Львівською обласною військовою адміністрацією 
передали дев’ять мобільних станцій Safecast bGeigie Nano. Ці пристрої дозволяють 
проводити вимірювання в русі, тож є можливість охопити якомога більше маршрутів 
області. 

Нашим досвідом розвитку громадської мережі моніторингу радіаційного фону активно 
цікавляться за кордоном. Технічний директор ГО SaveDnipro Павло Ткаченко провів 
онлайн-лекцію про SaveEcoBot для фахівців Федерального відомства з радіаційного 
захисту Німеччини (BfS) та їхніх колег. Публікація про наш разом з Safecast та Blues Inc. 
громадський моніторинг радіаційного фону вийшла в IEEE Spectrum – 
найпопулярнішому журналі для інженерів усього світу. Також у 2024 році вийшла перша 
наукова публікація про SaveEcoBot англійською в рамках XVIІ Міжнародної науково-
технічної конференції «Сучасні проблеми в радіоелектроніці, телекомунікаціях та 
комп’ютерній інженерії», організованою Національним університетом «Львівська 
політехніка» 

Попри надзвичайну важливість і актуальність, наразі SaveDnipro здійснює всі роботи з 
розвитку моніторингу радіаційного фону без жодної фінансової чи грантової підтримки. 

5.3. Адвокація відкриття даних про якість повітря Укргідрометцентру 

У 2023 році ми розпочали активну адвокаційну кампанію, спрямовану на відкриття даних 
про якість повітря Українським гідрометцентром. Вона продовжилася 26 січня 2024 
року, коли ми опублікували допис, в якому закликали УкрГМЦ відкрити всі дані про 
якість атмосферного повітря. 

6 березня за нашої ініціативи відбулася спільна нарада за участі представників 
Українського гідрометцентру, Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів 
України, Міністерства цифрової трансформації України, Офісу Омбудсмана України, 
ДСНС України. Всі, від кого залежало розв’язання проблеми, змогли зустрітися, 
вислухати один одного і запланувати наступні кроки. А у квітні ми ініціювали колективне 
звернення Робочої групи 3 УНП та Робочої групи 5 УС ПГС щодо вільного доступу до 
даних про якість атмосферного повітря. 

Публічний та непублічний тиск приніс свої плоди: 9 травня під час другої робочої 
зустрічі Гідрометцентр відзвітував, що зареєструвався на Порталі відкритих даних та 
почав надсилати дані (на момент зустрічі дані були на модерації). А наприкінці липня 
сталася історична подія – Український гідрометеорологічний центр вперше опублікував 
дані про якість атмосферного повітря на Порталі відкритих даних у машиночитному 
форматі! До нас роками нікому не вдавалося змусити цю установу розмістити дані про 
якість повітря у відкритому доступі. 

5.4. Аналіз стану з доступом до екологічної інформації та адвокація її 
відкриття  

Протягом 2024 року нам вдалося покращити ситуацію з доступом до екологічної 
інформації, зокрема у машиночитному форматі (open data). Доступ до екологічної 

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02jYxoEGJQKydgLhjiT4czRXdDruNbHJRwBqBjP2vU9ySPMc6ELdkjr3gtzgPFbgnFl?__tn__=%2CO*F
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0cF2qGdiwHPFSPpj3gkkm56Fryq841Tfe9nvwXEP2LDVPLKFocwR8Wg5fuHPPFfw9l?__cft__%5b0%5d=AZWs5b_XGlfFa0rG9AKwrEck-wnTCVZm3Aok9Gbrsx9cKz062yYW86kPgljCGaG2MtoVWPIT0gtxa_xbYmugxx1ttLy1r1vUMXp_4CTea2T0RsNOnSwAAuwRlJPDP6Toxgbd9pIEhPw66xyEMRvF0n7-PmR64KSDi-Clj3SrQZ7X4olym2gFiDsoV6Bwt7nZtgCSNxnW8H8_uiZJACR7dp-m&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0cF2qGdiwHPFSPpj3gkkm56Fryq841Tfe9nvwXEP2LDVPLKFocwR8Wg5fuHPPFfw9l?__cft__%5b0%5d=AZWs5b_XGlfFa0rG9AKwrEck-wnTCVZm3Aok9Gbrsx9cKz062yYW86kPgljCGaG2MtoVWPIT0gtxa_xbYmugxx1ttLy1r1vUMXp_4CTea2T0RsNOnSwAAuwRlJPDP6Toxgbd9pIEhPw66xyEMRvF0n7-PmR64KSDi-Clj3SrQZ7X4olym2gFiDsoV6Bwt7nZtgCSNxnW8H8_uiZJACR7dp-m&__tn__=%2CO%2CP-R
https://spectrum.ieee.org/ukraine-war-radiation?fbclid=IwY2xjawFofyBleHRuA2FlbQIxMAABHdNoe-JfwtoYeL8kDUgn22q_GI1vIe5hY7P61wHzhazYigl64xGp7u7fNQ_aem_dXjp3b1nTIRzPUdhp1mQTQ
https://www.facebook.com/IEEE.Spectrum?__cft__%5b0%5d=AZWPso7P49qN2a3VYK-GlB9fS1dwGzp0_cQBrDLQQKEFzBBNT1OliiMl14GRXLkODAw0RwQ2uZpEhk_4xEVVys0ThtkWljSqeWIX4Co50TeW9PVhjYpfXagCnmqwIF1JcDTc3FfGCNjKTSCluxPLYLgw2ihV48ikwDASv_AEybN8RCETAGx6oMOh-PRIe_heLaY&__tn__=-%5dK-R
https://ieeexplore.ieee.org/document/10755872
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0M44Hg5xhGBou2MQa92ADGXf25R5Vneouk825CeeXq6K35MfkSjb3KvudRUvmRnZ1l?__cft__%5b0%5d=AZU73TPtUg6ZK5g7eVs4q6P6wIoy6KI1YrPlAr2eH5ongRsVzn3Mt9caE1xd3cr4DkWIuPgTY_dHVJSyjC_9u2bRi8imYdzLwlR3LZ_EjLO6kzcRmFbchecaH-wIt7owbJiDS4UBhQbNzd80sFw-JI1FJM9-8RZ-Yj0Xu7jH7SusjHiNyV2eB-W0ji6pDrT5q_8&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0RJ9AWbmeQVPznikiN288fUaDM6soTNCZy9szeT1Yt2Y2NoAnkXv6EdpKqnbuRLCAl?__cft__%5b0%5d=AZU8QqI0N_iCGK2WUONAbPgM2PicsNUQ0NgQhxs_xVi6RVdi4DH0q_z9CkjA427gStKWs3Nw-v_dWsHbICOL5S8H6QbSM-gtyp1U3zg29MHRt6jDqGV-OxeKKwirpkxiK1KLvMvpTUZj-oaHxTILK_OYe4S_xV0-kx44a5mG1l1J7KWTsbyzvvcGthQB7aSJGjg&__tn__=%2CO%2CP-R
http://eap-csf.org.ua/2024/04/25/zvernennia-rh3-unp-ta-rh5-us-phs-vilnoho-dostupu-do-danykh-pro-iakist-atmosfernoho-povitria/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1WYQ7Z6Tbkb_D8pEbAHA3QoJ1xeSFVxsN08Gy5MVYMA0k_-UyMCpopHSs_aem_Afe08SJnqMBMFJaWFnGln7MPFCKyDrQ4cD95zyfW6EYkYsQyhs83DTJ9YW-CQfW3qpNeYfLiUf_ZdRkEB7j4EykZ
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02iCet7pMJA5acLgG5bYerEWGCXvK5QxkREjXYU3nqP399VFRNNE8XzjV4gbWWq1zl?__cft__%5b0%5d=AZXYHGAeAb81pnm_Pp2x2i_CLDI_rHvyhNMOM7Xd52-x76xOLvu5VqD6HxIElsFzs-VYRyZJ8j8HruQldqWLb2OvtOXRUOg4FdnoQREu34YqUtABn9Bjljvhqb_qcoAWxhg9IXEGDcU6aXq1q5EJCmlQHVSTv0vwzCI5VtMP_ohrGkF0UYaXM2BzX96Fcd97Ge391wq-RTFdBtc0bG8LAzwM&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02iCet7pMJA5acLgG5bYerEWGCXvK5QxkREjXYU3nqP399VFRNNE8XzjV4gbWWq1zl?__cft__%5b0%5d=AZXYHGAeAb81pnm_Pp2x2i_CLDI_rHvyhNMOM7Xd52-x76xOLvu5VqD6HxIElsFzs-VYRyZJ8j8HruQldqWLb2OvtOXRUOg4FdnoQREu34YqUtABn9Bjljvhqb_qcoAWxhg9IXEGDcU6aXq1q5EJCmlQHVSTv0vwzCI5VtMP_ohrGkF0UYaXM2BzX96Fcd97Ge391wq-RTFdBtc0bG8LAzwM&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02VCGuNESNYnbChhdbw1YVwtfzVJdiA6n8MD2fRvy3KGvABAiFSDsKwfohPzEYKwUjl?__cft__%5b0%5d=AZVdUji7KSTl5Im-_VHTz89coINiAeuHOSTKcKBQdm_zAlJkKthNgTG4LojmWvKMBH-IHKBuX70KpTwrmrVvI0IdY5Vh0apeh_plbNm9SoOdKUc3QX3tj3paSmUXS-RbF9Vv-mjxO97Ha31HZjbdQfniw5smT7whsxCzzx-OgzJSAPZohNGU1OAVGBHk7mylW2cMUxP4vgNIyK1ns_c_gWm3&__tn__=%2CO%2CP-R
https://data.gov.ua/organization/ukrainskyi-hidrometeorolohichnyi-tsentr-derzhavnoi-sluzhby-ukrainy-z-nadzvychainykh-sytuatsii
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інформації захищено Конституцією України, Орхуською конвенцією та низкою НПА, в 
т.ч. Постановою №835, яка визначає перелік наборів відкритих екологічних даних, 
обов’язкових до публікації на Порталі відкритих даних. Нашою метою було 
проаналізувати стан з доступом до екологічної інформації та змусити розпорядників 
даних виконувати визначені законодавством обов’язки з публікації даних. 

З метою підсилити адвокацію голова ГО SaveDnipro Ірина Черниш увійшла до 
експертної ради при Уповноваженому Верховної Ради України з прав людини з 
соціальних та економічних прав, де 25 липня доповіла про ситуацію з дотриманням прав 
на доступ до екологічної інформації. 

Паралельно проводився аналіз виконання розпорядниками екологічної інформації своїх 
обов’язків публікувати набори, визначені Постановою №835. Ця робота включала 
розсилку запитів усім розпорядникам. У тих випадках, коли дані не публікували 
належним чином, було подано скарги до Офісу Уповноваженого  Верховної Ради 
України з прав людини. За нашими скаргами Офісом Уповноваженого було розпочато 
126 проваджень. 

29 жовтня відбулася непублічна міжвідомча нарада з розпорядниками екологічних 
відкритих даних за участі представника Офісу Уповноваженого  Верховної Ради України 
з прав людини та Мінцифри. В нараді взяли участь 18 розпорядників, було розглянуто 83 
набори даних. Результатом наради стало усвідомлення розпорядниками 
відповідальності за невиконання Постанови №835, а також виявлення деяких 
системних проблем, які перешкоджають її виконанню. Безпосереднім наслідком стала 
публікація 16 наборів даних, які до того не публікувалися належним чином. 

6 листопада в Українському кризовому медіацентрі ми презентували перший Рейтинг 
розпорядників екологічних відкритих даних. Були визначені розпорядники, які краще за 
інших публікують набори даних згідно з Постановою №835. Поява публічного рейтингу 
стала ще одним стимулом для розпорядників публікувати дані. 

18 грудня в Укрінформ відбувся круглий стіл «Забезпечення доступу до екологічної 
інформації в Україні під час війни», де було презентовано Звіт щодо поточного стану з 
доступом до екологічної інформації. В обговоренні Звіту взяли участь перша заступниця 
міністра захисту довкілля та природних ресурсів Олена Крамаренко, голова Комітету з 
екологічної політики та природокористування ВРУ Олег Бондаренко та інші 
представники державних органів, громадських організацій, а також авторський 
колектив дослідження.  

Для подальшого врахування в своїй роботі Звіт було розіслано 66 розпорядникам 
екологічної інформації та зацікавленим субʼєктам, таким як Комітет з екологічної 
політики та природокористування ВРУ та Представництво Європейського Союзу в 
Україні. 

Паралельно з аналітичною роботою та адвокаційною кампанією протягом року команда 
SaveDnipro ініціювала або взяла участь у цілій низці тематичних заходів. Серед них: 

https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/994_015#Text
https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/835-2015-%D0%BF#Text
https://www.ombudsman.gov.ua/news_details/ekologichna-bezpeka-propracovuyemo-vdoskonalennya-zakonodavstva
https://www.facebook.com/savednipro/videos/473727142387147/?__cft__%5b0%5d=AZVDbo0WHhTY7NqBgRc9CzrTRlIDcVs31fUio-8Y6s_WdpAcdjqum4UqXaa5EtbZDJqs4c_a67k0RtlZDN5S3pzpoQjz6BvW2EaEg4SkqTRoDIj_oZ52sKnnGP_NuoVnIxjtPflvYId28O5yAI9ThN4dFI2_FJ_B1jr4GQh9ZmBQ2_ld_kb3mPo23pKFcWVPYYRe7D7BALtrPMuiYLib4mHJ&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.saveecobot.com/static/environmental-data-status
https://www.saveecobot.com/static/environmental-data-status
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid025PGqnBpiH13JSF29k9QjFZ9EYFeXKfEzZ8s2sMPqWSVUnN6U9TYoPvfBQDmL2669l?__cft__%5b0%5d=AZWE-VqCogR5SjKsEu913KKmeZyFx4crTaXGtCR2YS7CUBwCZnnHEUN2V1m9YvbLgoPRxnLWtrtQP9G6zV2Y9lzFF0B8ZhrFVB1sn9et0vgZ_V79KeDf0fZ-v0FPnDvSpOVMkbMKz2lPE83n6XkMTRBl8pdbLjv4bSaHLFjhNd8VfNYb2-11MXdg9e28wENPyEQ&__tn__=%2CO%2CP-R
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fyoutu.be%2FmZ79dry8Tu0%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR3XvBAlE0lnCAeLFo3sDvczQeObklYql3mjqaaJmPz_ON3b6Fp0EvV4FDc_aem_JG3O_nP5vsDE2WYE23JLcQ&h=AT2v9sSsF7MI7KDp1lOqjx1Zo9LR6qgFOACnsqUSHFdh6jFbTndsYagF4d48phTASGya1E00QpYTVwSpumpdjlwWtPzkYNb5K5QJtCLx3eK6kSw-HHy09-5YYrcdmsO61yYA&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT1qO-Y8uoJYUurGFHMfRkBQd6xSgKkrza7ler-fs9SbHbKteS0m-I7J_RKbtCk_WxrfFjr9fT_lb1nZ2wUJwMm9t3Njz6hNWL5Jht7AtAVYv-zbLE5YgHnPFtKYqd4uVyOK9Z7chib7_uaCdYWVWsKlhkXMSgXjUtS783bjFGBwj5LN4drNZaAgyaw_jlHWuvNNl6ilcPTNwFZFvPhjBkTgyQ
https://www.savednipro.org/report_ecoinformation_2024/
https://www.savednipro.org/report_ecoinformation_2024/
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1H8wAZcBee8d4xkdRyi1CIVOY40ySjhnCm3zbBY4_ePQ/edit?gid=1810377763#gid=1810377763
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● організація окремої панелі, на якій обговорювався доступ до екоінформації, на 
виїзних слуханнях у Комітеті екологічної політики та природокористування 
Верховної Ради України; 

● участь Ірини Черниш в панельній дискусії «Вплив громадських ініціатив у сфері 
відкритих даних»; 

● участь Павла Ткаченка в онлайн-воркшопі «Exploring the environmental data 
ecosystem for citizen science in Ukraine»; 

● доповідь Анастасії Скок на заході «Відкриті дані: шлях до прозорості та 
підзвітності»; 

● участь Павла Ткаченка у першій зустрічі комунікаційної платформи Data+; 
● участь Ірини Черниш в онлайн дискусії «Доступ до екологічної інформації та 

участь громадськості у прийнятті рішень в умовах війни»; 
● доповідь Ірини Черниш на пресбрифінгу «Шлях до ЄС: повноцінна участь 

громадськості в екологічних реформах необхідна навіть в умовах війни»;  
● участь Ірини Черниш у зустрічі комітетського обʼєднання «За екологічну безпеку» 

з Уповноваженим ВРУ з прав людини Дмитром Лубінцем; 
● участь Ірини Черниш у Closed Data Conference 5.0; 
● виступ Павла Ткаченка на конференції "Invest In Bravery 3.0" (Прага, Чехія). 

 
Інформаційно-просвітницька кампанія включала: 

● публікацію на сайті SaveDnipro статті «Екоінформація: обмеженню не підлягає»; 
● допис в наших соцмережах про суть Орхуської конвенції; 
● ефір Ірини Черниш на Українському радіо про важливість відкритих даних в 

екологічній сфері; 
● публікацію на сайті SaveDnipro статті «Чому закривають відкриті дані?»; 
● наочний приклад того, як працюють відкриті дані; 
● колонку Ірини Черниш «Війна не привід закривати екологічну інформацію» на 

Цензор. 

Наразі можна констатувати, що команда SaveDnipro має найглибшу експертизу щодо 
екологічних відкритих даних в Україні.  

Керівник IT-напрямку SaveDnipro Павло Ткаченко отримав у 2024 році статус Open Data 
Ambassador, що надає додаткові можливості для адвокації відкритих даних. 

5.5. Адвокація реформи промзабруднення 

У 2024 році ми продовжили адвокаційну кампанію щодо імплементації Директиви 
2010/75/ЄС, яка запускає перехід українських підприємств на європейські екологічні 
стандарти. Нагадаємо, що реформа промзабруднення є одною з найскладніших через 
спротив лобі недоброчесного бізнесу, і мала декілька невдалих спроб у парламенті. 

19 червня 2024 року Верховна рада вкотре провалила законопроєкт, який мав 
імплементувати Директиву 2010/75/ЄС (№6004-д). Тоді ми оперативно проінформували 
про це суспільство і приєдналися до Відкритого звернення РГ3 УНП та РГ5 ПГС, в якому 

https://www.youtube.com/watch?v=zF9FXF7gnxI&t=13395s,
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02vJnvza7SnsvFjLV6uJXdAybfo6oE4aPuRwY3xrsGVmjCF33HFqnSXeT896QShjKQl?__cft__%5b0%5d=AZVE2ijQ_f6Ym7epnXleM3n0Y8smmLunyEeKLUVRDd4f5brc6P3OfP4L6Q8sjUL63fqexQZVXO-12CkWLNVfTm0qJXNYmeabVEkkRN_i269ex-grHK4kun2TPNkrwgytib9Gb0eM-5GS7nIbHSj1oWXbSaRvD3tPli20mnVnL_jYsYDr4ACEbLkWl1TGIjxCclesmtMIsQh0zzxlG0GR0HO9&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/mintsyfra/posts/pfbid02hftCzU5vWB4moFi9tnJiVCySQj2DDzPqF3FrSNLRKh9EErjFme4VPR4W2EXZqzXsl?__cft__%5b0%5d=AZUSglAC0LcoszFMC7e2R_qTXH6l1g67-40d1F4iNdwpjD0JfBbu_wHGB-HpHD2p2hbOMq0TTIq3HikxewBEYli6f345jQNqrkAFf0cO_Muqn0FWa2VUj8diXM6lynQJDMlj0K-BrzSYkhGQIqIML1mx1m08yyXDHd5TXtgaqfJ6cGslWWf9MlKaeHH3jQ352hE&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0VJcNUSkZfZVM4qe7bcg1uSQXxtVvKeKrCg2McZjsKisq9Fer5BPQr96SE4ewfTRJl?__cft__%5b0%5d=AZVpBRhO-3JxUvEDSF86ASLI7f-JAYLzazVUlgkVw5FiKxkqZ6FTcG0QjkfhivWYWGjdNB_EDRPsMo22ACMi0-DqVcmPjC8FdrngBBzvcqA3KtwPhbGEnENaBNDBOoksruLh_IwiI5twsxWgipaLQ6lmcSPhIaw89HBQLRnb2Jp56CR-eE35Zl2ni2bvYtpEOJNuPDkl12K0HikgJMEbysoh&__tn__=%2CO%2CP-R
https://youtu.be/7Umd0BcNfyc
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid037wgwYPcGVtgb5yjprFpaQkrAS5efzXih2ugd8ynjef7xdZW5zk5qv8BMZvgUQK44l?__cft__%5b0%5d=AZXqLqEhUmu8Wyz8AJdRvwx9WMH3piH1cqWLHBJ2HiiND1c4p1fpbuaG6NOzqKnjzLSHIyLN2WZZHTsPYjJTNIdhCRIRCe1_dS7pcKM5Fcf9MiK30C0g_Q9DHdNfUejUdLs_3GNenVkIADuP1lCHCdo8H4-2c-ZE4t066SG5L5mr8PACVioodDei_OuMTTk2paM&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/pavlentij/posts/pfbid0w7mknNunj7pc6i4hfdBv5JqkZJmSk9bXY2AAhB9UbAvVBVNwUrCe8WZ4ZVsEHnsrl?__cft__%5B0%5D=AZV6PZUMybxGGOlxqvrlTfSKPqhLCAatB3ymGCDWM4EVhv6sY0qb_P9lE4-GGKDPIRAIDtdfuAcCI91XKgn5Ck2FH2fe3Etjy6_wRm5pGoIoNmWKczm9SL1NXvh5scJhBHz2B-ZvEfRcpledpo8-onxh-uJdY0l1j4wNzgXtEa1UIw&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.savednipro.org/ecodata_opendata/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0t9nT8jDDbzT85iAKGVzfYEDiMXxJ6wQnH8Xyi817rLHPeCDrjbX4tqnrMoU7S2Kel?__cft__%5b0%5d=AZUkuBwMESxJEogG1zqkjzFVi9iYZpH7z5evh5by0UbX9BkSkkQ_kep6D6Fsb42pNEcr4dYEx3lngXifug-eIHHEeDFDzZCgX_9Sk83uXQcDwrHejg4th1LwH2ng4p1EDeszi9wu1mZ_vIY8Vj8haugaObGqKwJMI9ig7DqyHm3sEhtMZdZFCpBjN8RMw-glhzELmzku2KXrk8yQrvDg3YqS&__tn__=%2CO%2CP-R
http://www.nrcu.gov.ua/schedule/play-archive.html?periodItemID=4014551&fbclid=IwY2xjawFovR1leHRuA2FlbQIxMAABHTz_ZqdOd-nXzB2DnhiHblSfUYTXilIzlR5ut2W27mI1-LQ0F1AwjQojbA_aem_cJh5yuNzf91TPKhikPskGA
https://www.savednipro.org/open_data_article/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0pt6ujdYWviXNx755Hy6wYW48M29JkFQ9cSRxW1uuzGxVoY1ZxzN5uvcuBnCmYhGKl?__cft__%5b0%5d=AZU8hxRYJlX8-bodQxWAR_7xpAH-7G6lxVJ4FRH3XAAbW-QkHB9NWwVONLjF6_xQn_0evx0_hSQy3I5wRCQYV9YKrpRoBcaA5gytrrsfnSqPj7W3qEQmzhD1_mfpSskR1RXmnpksKkYQzfQ51ZyR8BhwlFTfCJv5V56wE9QctOjqYgHFx8aOI7npnYevev6JZCg&__tn__=%2CO%2CP-R
https://m.censor.net/ua/blogs/3522160/z-pochatkom-povnomasshtabnogo-vtorgnennya-dostup-do-ekolog-chno-nformats-buv-obmejeniyi-abo-zakritiy?fbclid=IwY2xjawG6qe9leHRuA2FlbQIxMAABHc8QgDnLGZv7LPq3IHh1GAM2XjAteu5jM9c0KF_FPbxsyJ5_q3GUETDxfw_aem_IrnnW0CBPSxsYh3RsxxYfA
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02Qr2wL7p91yDvt6qY2FjaycUJbcsdikQj6m6KDBMf58k96YY8JxLdYi5NXzo529Kul?__cft__%5b0%5d=AZVht7MPftwny_sc5_paZFHCMVEic_PndBESMkcP4lWl-jucW5i0UGZWDcAzFJ0ESqamVGN265XWefjLz43qL1X5GovU7yjfAGDoDNuVC_KCGK_QUY8G5koDmwiwgc8a0jbgbtc-if3FqAUHdtuubbOHYOguSZv4XFl8NU1zl0njSFvLw0pkka91QCUElBSbQLk&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0BP8YfaKSBW8HpQwMwXSxRQDNAcbjwTaFmAgqZUvWLxiXYtNKpR1KdzjozAV2LrYwl?__cft__%5b0%5d=AZVH7wBOEhZigEcJgnhKWXLhAxaZW5lh8d_INUyHJRUWpvm2wTK2roqtT_GVf5GwKFadH0i2-cEGifO6xyvB9VHSwruWydKQH2fBaWjQ9ejlXLr15eXXIS_HdOlZ5XfDQZrrKay4KINvKjcytjAhUMu87a3WYDxMWqH3s6DiXB5M9FzzvfXZQgtRNSWCWTwknmmCcq69anPBlUbHb2ryHCLW&__tn__=%2CO%2CP-R
http://eap-csf.org.ua/2024/06/24/zvernennia-robochykh-hrup-z-pytan-ekolohii-proievropejskykh-hromadskykh-platform-unp-fhs-skhp-ta-us-phs-shchodo-zakonoproiektu-pro-promyslove-zabrudnennia/
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закликали парламентські фракції публічно пояснити результати голосування. Також ми 
пояснили в наших соцмережах суть внесеного на розгляд Верховної Ради 
законопроєкту №11355, який фактично дублював провалений №6004-д.  

Далі ми поширили відеоролик, в якому закликали депутатів врахувати нашу вимогу 
запровадити тотальний «моніторинг на трубі» для немодернізованих підприємств, та 
направили лист до Екокомітету з пропозицією внести відповідні правки до №11355 до 
другого читання. Але комітет відхилив абсолютно всі правки до другого читання, 
непублічно пояснивши це тим, що законопроєкт вже узгоджено більшістю фракцій. 

Перед голосуванням законопроєкту №11355 у Верховній Раді України ми 
проаналізували ризики другого читання. А 16 липня сталася історична подія – Верховна 
Рада України нарешті ухвалила Закон про інтегроване запобігання та контроль 
промислового забруднення!  

В ефірі Українського радіо голова ГО SaveDnipro Ірина Черниш пояснила аудиторії суть 
прийнятого Закону і ті зміни, які передбачає реформа. 23 липня Закон було направлено 
на підпис Президенту України. Водночас в ЗМІ розпочалася його дискредитація 
представниками організацій, афільованих з недоброчесним бізнесом.  

Розвінчати аргументи лобістів допомогла колонка Ірини Черниш «Хто шукає "зраду" у 
реформі промислового забруднення», яка була опублікована в Економічній правді. 
Також Ірина Черниш пояснила в ефірі Громадського радіо чому Закон має бути 
підписаний Президентом. Ми підготували колективний лист до Президента з закликом 
підписати Закон, проте 6 серпня 2024 року – в останній день, відведений на підпис 
законодавством, – Президент його підписав, і колективне звернення не знадобилося.  

Так закінчилася багаторічна сага з ухваленням Закону, який запускає реформу 
промислового забруднення. Тиск громадського суспільства з одного боку, і 
зобов’язання перед Європейським союзом з іншого, дозволили нарешті подолати 
величезний вплив недоброчесного бізнесу на законодавчу і виконавчу владу в Україні. 

Наступний етап адвокації реформи промзабруднення буде пов’язаний з розробкою 
підзаконних актів, що є не менш важливим етапом, ніж прийняття Закону, адже через 
підзаконні акти має бути транспонована в українське законодавство значна частина 
Директиви 2010/75/ЄС (Закон імплементував лише частину цієї Директиви). 

5.6. Допомога громадам та органам місцевого самоврядування 

У 2024 році у взаємодії з представниками громад та органів місцевого самоврядування 
було реалізовано одразу декілька проєктів. 

5.6.1. Розробка рекомендацій щодо зеленого відновлення Миколаєва 

13 березня ми провели воркшоп у Миколаєві за участі місцевих екоактивістів, фахівців 
та представників міської влади. Метою воркшопа  було визначити екологічні проблеми 
Миколаєва та напрацювали пропозиції щодо подальшого зеленого відновлення 
громади. 

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0hXutx8Xe1A23n3tnJk1UasAmP51Whc4HkrGnn2JEhiq6hY9pBw5aLcHXewf452STl?__cft__%5b0%5d=AZV1HcZmxMy75GzFVfw4Uy8TosLIJ3H-JvbtRO_8qogWrIZIplN3wlY9fDkxcksqo4re6jklQk6SlukyoZGihuF3vkbIQhK2SxYf6vJS1rDGTvrsGM_6JE2I1YrPH59Xyd1Odv_iuRdx9885-9AVJOJbxZgAhqNLpFkuZyKmcZJueHxuBZT1xnB270FJcjc4KsDap9_PuOo6YUN3TWgKv0SI&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0QR5nSSbQMYZNvf8k3w8bRAAoVDLALGsemYtuzMyfcKFSfJtELEHAMSp5UvH73AX5l?__cft__%5b0%5d=AZX7hZR5ksiBAyX2Px0YNG5CqigtOS1lkwHn2WQMSxVKp4GAP6MTo8sax6lyG5npXnZtDi0XLXGq56N1mX5ALwBcHNKXXqeaDsz1s8hKMUWkD-MxuKHvRD6raCWHhdquVjN-tdPW8GqG6DhJdrB96QkGMkl-tu6sJw_MgRk_DBviY97Dv8ZL9iRkSERtFK3i6AwqesCODxgUEvGa3L5Y-BzU&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0MApfKgf5Gbh8XkPvJwJWFEuxhNrK15WUJJ7vRZm9NCJ3cDky562cBTBdVD7xogzKl?__cft__%5b0%5d=AZVxRreCH4mUYMJ34UW_pid9aqXolfdmZXsgk9V7YicQALc02KEaeazc1cJWuSSoPWf0XKvWpk3FrVYUe1_TH3U8RaHAr3LmVitODduYkOyvCGSjZAEoh7moVUb7sNi4f4ovGS2UD41IyOBb-nH6mt9LRLxSnlO5Rgu2ytgs0jPZ1AlZ7OWUmfpqHz2QrFHUMFitgR17gwV5Vgvz2kyzb0AA&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02ToZwUTgvUupk4WjDNE4xEGsKXaQcJNuQEFVWcHMawadGx7ar3GDYyyNQonKUtkTwl?__cft__%5b0%5d=AZVeYffjR9x5gY605ePzuwyy1Gu4zH3T41zJQxqyv4XrwE_7IEB2raDCj7yaza7I0Vpom52_esO2qUpYHMBtgbvBrRHTh-hKbv7M1qldaSrnExwEzqZFL7_X-bIellgU1ds-pqscyq9o_TIGn2K0MDFsikgznq4qIAX6kLUtwFjDfxZW0VQlgIKGSxggfuem8spy7xRcpqaKb-4q4edUJ4yX&__tn__=%2CO%2CP-R
http://ukr.radio/schedule/play-archive.html?periodItemID=3937624
https://www.epravda.com.ua/columns/2024/07/31/717361/
https://hromadske.radio/podcasts/na-pulsi-analizuiemo-holovne-na-hromadskomu-radio/chernysh?fbclid=IwY2xjawFCmodleHRuA2FlbQIxMAABHVAtKKqiAN2lOQD8neVK7XyFmb4CWUWWe5XoGOqQO0iaL2RKwl0bjN9toQ_aem_5vbz4QCa9Dk3QgNoRIgHsw
https://docs.google.com/document/d/1l7P47gMkYagO3dyi_XSlhPANI8n6T-RBDOtZbMbBaf0/edit
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02qPu9EoP136rV66YMQXVHMAYrU7kkMWUTxnrrMvjRaPh8Y7ZJumz4BAA8eDZ9f8xPl?__cft__%5b0%5d=AZWoG9dSaf7xoJB8MbhnugE4cAQ7a2zrq0NO6kXNSXuA75vH3KYoi4wUAhy3QTcxqpI7jGWW56uiGKHmzNVNU8ydk1hmorMg8UXfrU0P4sxNIqyrJEABxAQiadwpz-rzIE3j58i8rU6d2d4DWyiOtoOyMSJzDNKP-JkoxQcMpvslstMbMQ-50AXpFymTcnwYa4Q&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0Z7mZve6rmSfhakFqiwuKwd6z3mkTrTwAjDvoUJE1CGkCdRRLQg4YnS1MXFwP1bKJl?__cft__%5B0%5D=AZXJ1I7fdVNPvJSyppiOYvxyPSPkn8hQtewFUPyqYYt9DYwdcVXVXv6O3Ap2lx1ni9hOI7_zVIr0ilwP_IvGFmRFtrn3R3ZqkrOUFHIa2AcM3HnByvRYcRzso1DodX91e3JC8v9jRK-NTYYkf5TZue3efrJpv9zt03B0wD48RtofHVGir9cB5181k0p6IefOtPg&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/alla.ymmkua/posts/pfbid0yJnrpKBVXqn1LwhuSxwhJx8s9CRcXwGWEDhjD8nx4JTBwa9hbVRt2Tp7crv3vanAl?__cft__%5B0%5D=AZWsPosy7ETGAVs-c_WXUkdRtL4wyx8HAhzLkVFdIU5GWloqBmW7lkwQ9AOzeUTVRxR3-YUZVgvGrVwiXs1yNNwRtwtVp4zIDnJPd7T9_iHGRhzDp9EhGbV-W0O11vVz9JTrJT_h-vQ7JTd-eqlZ5UeLD5guzfQ56eMIDhbbk4PnEgyFYKodCpXPq-nmkKxmQgo&__tn__=%2CO%2CP-R
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30 травня екологічна директорка SaveDnipro Анастасія Скок взяла участь в засіданні 
Експертно-громадської ради (ЕГР) виконавчого комітету міста Миколаєва, з якими 
обговорила результати воркшопу, а також вислухала пропозиції ЕГР щодо розв’язання 
екологічних проблем міста. 

23 липня ми презентували результати дослідження екологічних проблем Миколаєва. 
Повний звіт дослідження оприлюднено і поширено в соцмережах.  

Одним з важливих наслідків проєкту стало залучення мешканців міста до обговорення і 
розв’язання екологічних проблем Миколаєва, адже їхня думка раніше нечасто 
враховувалася при ухваленні рішень.  

5.6.2. Еко-чеклист для громад України 

Розроблений нами Еко-чеклист містить перелік з понад 50 екопроблем, а також 
короткий опис пропонованих рішень. Цей інструмент дозволяє громадам  
«інвентаризувати» всі аспекти захисту довкілля. Голова місцевого самоврядування може 
перевірити, які питання вже розв’язані в громаді, а які ще неопрацьовані й потребують 
уваги. 

Ініціатива була презентована 20 травня в Українському кризовому медіа-центрі. 

5 червня ми пояснили в наших соцмережах як використати Еко-чеклист при підготовці 
стратегічних документів громади. Також ми заручилися підтримкою ініціативи з боку 
Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України, яке надіслало листи до 
обласних військових адміністрацій і обласних рад з метою подальшого 
розповсюдження Еко-чеклиста серед громад. 

12 липня ми презентували Еко-чеклист Всеукраїнській Асоціації об'єднаних 
територіальних громад. Захід зібрав понад 100 учасників, серед яких були голови 
територіальних громад, їх заступники, старости, керівники та спеціалісти органів 
місцевого самоврядування.  

1 серпня ми ознайомили з Еко-чеклистом представників громад, які є підписантами 
Угоди мерів – найбільшого у світі руху за збереження клімату та енергії на місцевому 
рівні (в Україні станом на 1.08.2024 до Угоди мерів доєдналися 352 громади). 

У листопаді 22 громади Житомирської області провели за допомогою Еко-чеклиста 
самооцінку власних довкіллєвих проблем. Крім того, що були визначені найбільш 
поширені проблеми, громади тепер можуть запланувати відповідні заходи та включити 
їх в цільові програми та програми соціально-економічного розвитку. 

5.6.3. «Довкіллєвий марафон» 

На початку травня ми відібрали 30 учасників – представників громадських організацій, 
ініціативних груп і регіональних ЗМІ – для участі у «Довкіллєвому марафоні. Його метою 
було допомогти учасникам гучніше заявити про екологічні проблеми своїх громад і 
наблизитися до їхнього вирішення.  

https://www.facebook.com/mkradagov/posts/pfbid02D5wxfbWPBZ579937znHTqKoULjEpgSCwChHtR9bVW445JAHSVJhqMvQ19TewN98Zl?__cft__%5b0%5d=AZV_oLaxvnHaQc7WBX_LaYUyFrQZUmWemeERwO4bntow5Dq4dBc_lfh-epgbC1M26BmMCbDS2eUIBbIHih-DmTFmlNToDAzeAihEt6w0M2WdzmNVZFA1gRBtlN80MBZt1B8krhX86H2GadAGsjfEsxw9l7CBx42iph0Du309WuqUaShlETHfX0NPagkGLClnP3o&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid032Xy8CftNAsmxjs85v7dcTFvoUg1NymqmSoNiGKe2gS1GrAaLKHwAGi65hZewBqyql?__cft__%5b0%5d=AZXvzDIkFUzzn4vHpVSyjEiAbVcTTcDKql47TKAo0OWBFhMnRJHXjGGKznbPeRCfKSkjaK0x244yn0AUGkfYarK6Iqsp-n-AnttBRR0qHub2O8gkIlShup3lDaWf3ECpcmSewMndG6t20JzbZ8GAtgFwb613T6nrvJRK_v6hxZQKTYuqZWbRVp-RuMn6ZkzJsldA5Z4LbITdWM-1drHAT2vX&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.savednipro.org/wp-content/uploads/2024/07/analitichnij-zvit.pdf
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid023vM9R4GetHSXzg4fdehKcJDZkYMHSwtG93eskzFYeXRY7MXpuRYKCTdqVunnDHUDl?__cft__%5b0%5d=AZUDeRakQAF6xuaEokJv7t-eDMJhiWWI9gr1auuyDlNhSJEb7P9EE6sZ53o8B9v6QBepnvMDroh3FBj77PGho4qYgFVpFPHznaf65ZOUSg_y8KDi8pFMEX3oGozfFzC8Te2naW4-Ifla-O26iIYTe64gw21yjqz-5tTrQCALVHVWZvT7nsLGE-7j7OALsTIXMh8S6cBwDKElVBdwIuTSk3OI&__tn__=%2CO%2CP-R
https://ecochecklist.savednipro.org/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid036bAxXAmkskgThaWL8PPAZpTm1ciUwvJyED1UMT8yPKxtd7fG7Si3eVdN6TZGFf7Gl?__cft__%5b0%5d=AZUd-Lujzq4B3UgE5XZYle4-McSHYFcgdIaqa8KZYM8OHijs7cmo9vPyNKf4sfDAFKe5ll-YbmdgeU4fTrWAKnj7w-sM3qND_kuWUGuqqPYLVL-0ObC7DAc15smLh7p2QuTm1wBgWcxt7f5BfaaPG5eB5b6SWRrc9abLl_0lApUdY5VMDJ5RuBpQXnOZcY5piDkZbrJJg3QKuP_BTFnb_AVv&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02UQAtRJMTCFKGciFdyY9VT7EUWjg3TLYDKn35FogvRBkrm4EA5rdnG2xei8wHwxVul?__cft__%5b0%5d=AZWgnyTJuKCE8U1Bv5M9J8QNyObV0vyd_-sZOyq07TZ-Jn255V9J0KGpjNCv8Kt7RdxuOwsUZQfgIace-AfnY7LfF1hlIPMuYTgOJpiSyAN_cZ4D-qz8bn2X3qtRIJxhW0eMGsbKuObnc-iOJEaRwabLJ9XH77z1Iq4Z63PcKh60Ml9dAKE5klPD8lq5FQJLYabaRdpCwjv3sBBPfSPP1LwG&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0vj9WpzKMFRxPDY3UfNCR3FGgG8FQbpwGzoQWTswq3ckd5Me5C9ZmQxJSU1m6D86hl?__cft__%5b0%5d=AZVVHFu5cbXJPjMS54oQYY9NPMvWS5wSrm3hvNQMCbzcEyeYjIaM9YPUb0LSFklRzQduuYRlJiq7gyc18qEzRMVS4sYbrRNTdwN7og12kyIeWP5hCK2ybHCE-peSduNSk13kd8SmfJCFTMqODwVP0-BQk1f8bcFQwt_V1_7zrrDbvz1u4B_Rh7G99rP-OgTj0tax52Lf51dUXC0tInDveM96&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0rDHCa6y883T4fAQVYjrA8Kx3ugPCzxKpehi4Z6eCMEg9585HemrX3ZPeoCqmy1jrl?__cft__%5b0%5d=AZX9NxLscbkdnWUJpS7EDm94ROSCAtpBq5PJREou6hb_BYorNqAtJkqsHmb71htyLPd9xzZX5iEee83a7BUVuwp01hd9PEUXiFDXgVqyhM7rXBwRCgt1c1wiZEVBfP8ScsCw_1rCFSB4x1ExKDBtqVhA-39pYoqfcfKsSqdU33xqfz-NN_xR1ja5yOwnuoq-BM6USul6eMemy99vqNFp8xBb&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/LSGA.ATC?__cft__%5b0%5d=AZX9NxLscbkdnWUJpS7EDm94ROSCAtpBq5PJREou6hb_BYorNqAtJkqsHmb71htyLPd9xzZX5iEee83a7BUVuwp01hd9PEUXiFDXgVqyhM7rXBwRCgt1c1wiZEVBfP8ScsCw_1rCFSB4x1ExKDBtqVhA-39pYoqfcfKsSqdU33xqfz-NN_xR1ja5yOwnuoq-BM6USul6eMemy99vqNFp8xBb&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/LSGA.ATC?__cft__%5b0%5d=AZX9NxLscbkdnWUJpS7EDm94ROSCAtpBq5PJREou6hb_BYorNqAtJkqsHmb71htyLPd9xzZX5iEee83a7BUVuwp01hd9PEUXiFDXgVqyhM7rXBwRCgt1c1wiZEVBfP8ScsCw_1rCFSB4x1ExKDBtqVhA-39pYoqfcfKsSqdU33xqfz-NN_xR1ja5yOwnuoq-BM6USul6eMemy99vqNFp8xBb&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid054SRkmehEqPq23svUWTwpisHJzZCgLFMYweGCziaKbVFwouEJPya2iXiETWBkTenl?__cft__%5b0%5d=AZUEpa4mktGSgp8aZ-84zeCAXFycuXFiqiDIdLclmOTvbkgqNMVPfgyw0yv-N7ViMbYaAjbPXq4VdFvbTBqvCqfhfay_-9KLgh7qfzjUIc2PnRH8KnSFLqbI-vDDZESBtXTbvjFUki8OEIskB8s-pLEJmQJw41PBT0sH7a25MxaSjzhA92MPC6bj7qs97IB0PodS6-zk_Y1MOcC6osN-5wis&__tn__=%2CO%2CP-R
https://ecochecklist.savednipro.org/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0cpY9Ax2GqaYpwEvkiPHhBBa2dzyRpfK5AbXF8WBAkq4hb4u1BzJZVrKc3TZwJe9el?__cft__%5b0%5d=AZU0SOW5b86hAgGzeBoGXU0CzmkFq3tsAG8YqUs32H-aBSodGK6i0bYOwszOCpCKZKm-_Oib5Kue0EFiqI7wUDV6Dw6FMOtmluMRvQaZNEu9KL1hlwaCucVgNJ5FRCgop9_xPCHPbXl41JG_ENW1Mcmx7WaTbrDFT3j2zzpgXfFCixQA6m-Pi_kajbHBoU33a2A&__tn__=%2CO%2CP-R
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Протягом місяця ми прочитали учасникам чотири онлайн-лекції, на яких ми розповіли 
про  інструменти, що стануть учасникам у пригоді на практичній ділянці «марафону». 
Практична частина полягала у створенні комунікаційного матеріалу про екопроблему, 
яку розв’язує учасник в реальному житті.  

17 червня ми підбили підсумки «Довкіллєвого марафону» та нагородили переможців. З 
30 учасників всю дистанцію з теоретичних і практичних занять подолали 13. Кожен 
переможець отримав для своєї громади станцію моніторингу якості повітря 
SaveEcoSensor 3.0. 

5.7. Адвокація притягнення агресора до відповідальності за злочини проти 
довкілля на СОР29 

Яким чином привернути увагу міжнародної спільноти до руйнування довкілля агресором 
на третьому році повномасштабного вторгнення? Відповідь – окуляри віртуальної 
реальності з контентом, який змусить аудиторію відчути біль, який відчуває довкілля. 
Демонструвати цей контент ми вирішили на кліматичній конференції COP29 – 
найбільшому заході у сфері довкілля у світі. 

Починаючи з лютого 2024 року, коли з’явилася ця ідея, ми спільно з Mriya Production 
працювали над створенням VR ролика про злочини росіян проти природи. В жовтні 
допомогти нам з реалізацією проєкту погодилися колеги з UAnimals, і це стало нашим 
спільним проєктом. У співфінансуванні проєкту також взяв участь CEO Club. 

31 жовтня ми продемонстрували наш VR ролик на PreCOP – спеціальному заході, 
організованому Міндовкілля перед СОР29. Серед тих, хто переглянув VR-контент, була й 
міністерка Світлана Гринчук. Цінні коментарі, отримані під час PreCOP, були враховані у 
фінальній версії ролика. 

 

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0uLCvCe7RapgyvL2yNUoYEkos78U9wr92Y11LpCQxRjHEAjrWDorCC4T9uzPmY5X4l?__cft__%5b0%5d=AZWSJYQiee2GzHbOunm6TBKgeIbHBW6HuJCYxg4tbGwH1FEEddIJDWkd6KRD_Y1T5rvPJWH8Ua5kCDDXsGyPq6-hmXh37Z62j8T-J3WpGggwtD1jSul7ggbZvS2VZbFAkxV0HH_RIx_IPzRyz03oSpBw0DuBWeadbsvvGP5Tov_8mXzl2BOVj3WCCRMhk8KU6i8ebFzymJni5Ww23h-gY8fG&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02JZf5DKyhYvFZE4BzZPGfpGsJoGoNZEn12bnJReHbcDmaLLu5yLTM3ywGmt1TZDAzl?__cft__%5b0%5d=AZVSGIz7fuqykCBXEbhBpse7j80oHS2pyWZ4QDYNSe03nSd8qy57eTMJEBh-a-umef3owdplgmgXucMYNvrVbLJMu660BvTUWn06zTkuhZmRIudQ04nyNSb9ARxmJkDz6ACIoBSc3YeRlDfx9zIPEVBzYtgz7K1x20jKCpRtWezFpO4f_amvVITFe8ubCNxgSCbdG0_MPifA3ov4rkCLYJHy&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid032vKLDfyZcSNPkQqD8dC9Hv1AuHyfq2LLmXWLfrCrLFXeTka7n9kyRH4RkjKVD7BYl?__cft__%5b0%5d=AZXtDeoA00Scb70dnMby6SOfcbfrcUWKWxuX_6fLrlArpWp4IRv5Zcjb5OES7A5IFcO791oXreHEakuH1oGFxz4Gd6e8_M3p-y9Fu86ej5OPgOzCp1xs-vmU2uvaUDWY7yrkDvTvjhyWnFeMIj12RVovxtqe8IpI011UOphdF5v1LxPctNPBmM-XPSH74HuNU14&__tn__=%2CO%2CP-R
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11 листопада 2024 року в Баку стартував СОР29. З першого дня конференції наш VR 
майданчик став «центром тяжіння» українського павільйону. Було очевидно, що наш VR 
не залишає байдужим нікого з іноземних гостей. 

За два тижні конференції VR контент переглянули понад 700 учасників з усього світу. 
Серед них були і високі гості. Вони отримали список кроків, які слід зробити разом з 
Україною, щоб покарати агресора і допомогти природі загоїти рани. 

  

Після завершення конференції ми взяли участь у так званому PostCOP – спеціальному 
заході, організованому Міндовкілля, де підбивалися підсумки СОР29. Міністерка захисту 
довкілля та природних ресурсів Світлана Гринчук висловила нам персональну подяку за 
організацію VR-майданчика, який став головною родзинкою українського павільйону. В 
рамках першої панелі на PostCOP слово мала голова SaveDnipro Ірина Черниш. Її 
розповідь про досвід адвокації позиції України з використанням імерсивних технологій 
переривалася аплодисментами залу. 

Згодом VR ролик, який демонструвався на COP29, був викладений на YouTube для 
перегляду усіма охочими. Детальніше про проєкт можна прочитати у підсумковій статті 
на сайті SaveDnipro. 

5.8. Просвітницька діяльність 

У 2024 році ми привернули увагу аудиторії до широкого кола довкіллєвих питань шляхом 
публікацій/ефірів/коментарів у ЗМІ та соцмережах. Зокрема, широка аудиторія 
ознайомилася з такими матеріалами: 

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02y22scWXSBzmDMCmbVjCz6xx1j6YcP3se8ihRCUfAvyi9SqvrweawBEJYnLWLtBn5l?__cft__%5b0%5d=AZUtNOsyHi3oBZEoqtGn8IM-M62VbGxKwHbFFzTvKraM18KZ3tx18JAHAfGk6Zq0ilJeYA3nkxqPmGJhLhWPNDtLfFj3vCzgzh1zGf6iakQp32Nx62I0mQjDBUjtY1ulSn5LX0Qvkhsx4nskbxlxv6M1cNv9sr3Y0KxICImmy_a2n_FJNXRAftCkAfSmIwMhmb4&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/videos/593388716372815/?__cft__%5b0%5d=AZWry0moVV8tVy-srnTkODKa6T-Me1NeIYV9J3SC_9MbqQD1CeMOSslLEwGhylWPXAv1_rQlmYOllq79F9_F2MyIMulOLsqORvBYxzoQUpEX1Vo-FNN_3896_2Efmyqo_pkF2l0ZjjizePBjc7r4z60AcYhpFiZwlQ6zf2gm3N_nEveG97HsXSm9o9zuQay17KHa1kBeUbcN_bJ7CpOfKq3x&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid07ZjtY6htm3yv6xNRh57FbwmRcvfCaBA3dzcZHoi88LQS1VmN7YBybK8SmTduMhoml?__cft__%5b0%5d=AZUP-d9f9fM8V3H1zPltmV13NgJPRh4BmvNw2ViMBAYt0J_qsOtSbs6affGNY51jw2c6-yJteEZGzzM5HeTfoUI4wFYmEl0iwbRjjifbhoxpWUC6bFANOixCgPVp7ydMCkKp9wwt6DP58Hg_WPt6_gMpNyy__2x4iK6322nF1IRq0rlJVbJ7bPzifVW7-VM5K9I&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid01UF7oUDTDJCisAAS3kkWLx6qnf4YmM8qP6bGh9fWu4VZaJk7JyxTuptncfhrCVtsl?__cft__%5b0%5d=AZV-3vXKkb19fi50NywKbbwMD7dZTg8Hq7oU9RnSxtX1uOp_klUHr01BdcArlHWQ88eByiYPmCqLvoN2w9ZiTPJl4EVuShJsnUQ6ZFb9aNGXd3JsMmbLhXnf3UUz01Bn99MBbvT7qtp19TZoKobhOf0UEc7YV9jgeoF1GKJKtzezFA80oA05Sut1W7DIyCQSNZk&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid01UF7oUDTDJCisAAS3kkWLx6qnf4YmM8qP6bGh9fWu4VZaJk7JyxTuptncfhrCVtsl?__cft__%5b0%5d=AZV-3vXKkb19fi50NywKbbwMD7dZTg8Hq7oU9RnSxtX1uOp_klUHr01BdcArlHWQ88eByiYPmCqLvoN2w9ZiTPJl4EVuShJsnUQ6ZFb9aNGXd3JsMmbLhXnf3UUz01Bn99MBbvT7qtp19TZoKobhOf0UEc7YV9jgeoF1GKJKtzezFA80oA05Sut1W7DIyCQSNZk&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0j6sycTQTTjCtct2zvLAV1WwYFo2oyTqnPVUKqRfkKHkz3Zve2cxXF6c5w2Zq7rhMl?__cft__%5b0%5d=AZUBkAPEmUE3oD5GFREUYvVLehaOgqe5icUOzdJ0sD0pHQqNhyAMtR_zMV6MiJTrX2837BIUC_V2nBUpeZPOuA4DsFhjzCuxtjAv2jmwSzqTmP979n_4L1zGG-SioJOIV9ZDtMT_CPql8PtURMDskal9wCfHtbTSIHcmQ3E6RvA4eayoz-n6-n7Igu6nPr-qSVU&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.youtube.com/watch?v=ynhnQgnm5Ak
https://www.savednipro.org/vr_project_2024/
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● в ефірі Суспільного радіо в програмі «Сьогодні. Зранку» Анастасія Скок розповіла 
про наслідки бойових дій для довкілля; 

● на телеканалі Суспільне.Дніпро вийшов сюжет про якість атмосферного повітря 
за участі Павла Ткаченка; 

● на сайті SaveDnipro опубліковано першу та другу частину статті «(Не)замінні 
вугільні ТЕС»; 

● в соцмережах SaveDnipro поширено анімаційний ролик з алгоритмом дій для 
громадян, які борються з забудовою зелених зон; 

● на сайті SaveDnipro опубліковано статтю «Місія зберегти енергію»; 
● на сайті SaveDnipro опубліковано статтю «Які міста отруює діоксид азоту»; 
● Ірина Черниш розповіла про проблеми з якістю повітря у програмі «Формула 

життя» на Українському радіо; 
● коментар про наші станції моніторингу якості повітря вийшов на тернопільському 

телеканалі Т1 Новини; 
● в ефірі Суспільне.Дніпро ми пояснили як енергозбереження зменшує кількість 

викидів; 
● на нашій ФБ-сторінці ми разом з колегами з ЕПЛ, АНТС та Всеукраїнської 

екологічної ліги обговорили Екологічний договір для України (Ефір 1, Ефір 2, Ефір 
3); 

● роз’яснили особливості ситуації на Запорізькій АЕС після двох років окупації; 
 

 

https://ukr.radio/schedule/play-archive.html?periodItemID=3697639&fbclid=IwAR10KI72y7B8htv0aq7s158SW915bAMH2RtSebyYEANCviJZv1B8BaAZGvg
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid027be8gbj3hYHcoG4ZcA2TFkFFNqW6pHVDNtH8s5d7Vkg5ttYw8owAXoHQB2TpJ97tl?__cft__%5b0%5d=AZU7s1QCUOY4OVjRqeoDh-28iwWopgp0zrvlFCDae3aKK12wyBuNdB73mgLq58qL7RUhW0b3GZHM1c_GVy2fwK6uflokBoD3At2C2GFVZcSJZrhmDlgMS3bhSmthYm8BSLiLogwyJvCnGk6DYANBgbd2ezztDMgLUWIEmMSQUzrdQxNVc7dWO-PC34TP1mkdIHQ&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.savednipro.org/stop_coal_ttp_1/
https://www.savednipro.org/stop_tpp_part2/
https://www.savednipro.org/stop_coal_ttp_1/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0vpdZTVjkoRPGvHT77KK7dPRfLvKJ2yS7XwqLZUiZJfZ6vrz155qvF8YQ1eCeQW53l?__cft__%5b0%5d=AZX-25-oKRl8IABX6C_aC_rWqvb365jpfWEcl-s-_5h27DdIl_JnQAJa9CLioHsctjXPEV0cp_t6hNEo6uYWPB0pxemiAK7zM5DkpefY0ds4nHqXrX1Q5BwqpmpXaiX1YJvSJIaV4F_h8YS3_LD4H6IiWnEyMQRQe1FY4s7YM-80HIw8w-FOQCeWKCJ8ppKqlTw&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.savednipro.org/storages/
https://www.savednipro.org/no2_2023/
https://ukr.radio/schedule/play-archive.html?periodItemID=3762655&fbclid=IwAR1VdgA6rFwqOQopKjg1A56uLFNCgDhp9iFFXNeP5TPbpmrKepZugxo9b7A_aem_AZpP1GYwii2690K8oyvQGaY7gEfKUy71dBJyILiWZ_FEaZukbhDeJq9_yTKzlydMZq0FCQk_ezk1r5nigXK1FbEW
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid058cN4EKAVfmLmUy9zJ7CgUcg2dv7v9BwLfn3atiYJTyrpigNnqnkKSZxh1ZdKKhbl?__cft__%5b0%5d=AZWEgFITaRgM43VmWvk638yy4cS8GGVeYVQLFVEyrJMeR82qVDiV_rhgc-pBrM1QswC_EiBSNg508f4Dy-zLk37ebA_9Sm3VoKimIvFJlMu0OZz7Uw1JM_WOu1MP4YZj9ZLv9qDYX-NWwrEuGJbwoKap6p3w1B88UMM4ynRYcpFvgxHpQLGE14lMw_JuPjZStmI&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0gvhDjiBixgbtci1PtAUhJ5MSyrbHGEooBs219N3gKe3cj2DxK7Q8SYhGY72KWEnkl?__cft__%5b0%5d=AZVPW4Elw0kmbvwxkFJ-yAEl3jnrH4OzAMVXa7Fte_TyZF4Y352RU_QJV01lfR2plrVkVKOHy3lhFXovqkqUEyFN6FVwjvdJlZ94UA_46YIg7DovCA0DpSoJCRy4N-DtwZ6xjaDHxI_bVi4Wd6rpQzIgWcl4CTVslthW06lSTkUyjBa1Bebe_EcoEmoExBgKffI&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0jpzCe2ERaYVWqMKQVHiyPPttL3Kikp4Rwr48mhWv6kHhZc7UPeEkYP3FymB2LAbGl?__cft__%5b0%5d=AZXL-NW21wvvINcArtxE3AtrIBryC9OltCJ31Lt1u13Hma3h8IawS-4XCBhmyLmPhs-2Rl6MPzn-ZfjKZ5pcBA0ieWv3CDziWNltKdhKlLB24AI24TOiMIren4vbKL4SOP5NOU_jNG2qMRdSEP3y7sa62FclHL3nh1wDlSwkkWufHtiI8BuvaW1jJ8dSjVFMHk4&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0ASak8X2WfF1ZaNgn5xLEdo72rNrTimzsRwappjdkxBC34557fpLwvRTGTbatKhMql?__cft__%5b0%5d=AZUwNlSZhQzhbxfIZxuakz69zC5fZ01MoBSXhcBIldczSsfHbdfQo0Hl7vju2VRUUPqmC7U2jQcrecz0boZ6cAKBi0KzoDZHN6624Uq83ZbBUc_z7DEprFMCDnase8TKXy0XFDAND0x7t_FQZMb0o0tqZ2mLy-N2a2PCkp4vBL2VzZi6UDJ69KcQey4sS89xvZQ&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/videos/333997349651739/?__tn__=%2CO-R
https://www.facebook.com/savednipro/videos/333997349651739/?__tn__=%2CO-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02jVyzZY1UcMdVhVMwB2k14EpcteFRwfZUiAAgJAnap4Zrdzr9hLaNcDHCiaPVF1kdl?__cft__%5b0%5d=AZU8NandAbbfcFyQgGWF5tBri_bmjM5yYA68kCWCLqjH8-Qb4HUfwUsOordGTvO7WRXrh-DgmLruoU_Z2mtO3igLT3qF20kk0mhqlDayRtmrP5BMEJnDaLsEq-SVQyo3InXWVPyYIR8pnPJlBQkTd-chL7-hGpVdlwRxTwLSUWmMcOzzJrqxrqOtxaejnQWN9OM&__tn__=%2CO%2CP-R
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● оприлюднили рейтинг міст з найбруднішим повітрям у 2023 році за даними 
Укргідрометцентру; 

● Ірина Черниш в інтерв’ю Українському радіо розповіла про проблеми доступу до 
екоданих, реформу промислового забруднення, реформу екоконтролю та інші 
(частина 1, частина 2); 

● на сайті SaveDnipro опубліковано статтю «РВПЗ або все про забруднювачів 
людською мовою»; 

● в соцмережах SaveDnipro був поширений відеоролик з закликом до громадян 
запитати у місцевої влади, чи розробила вона План поліпшення якості повітря; 

● дослідили питання щодо анонсованого КМДА плану збудувати у Києві дві нові 
ТЕЦ; 

● розповіли про проблему деградації та знищення зелених зон великих міст в 
дописі у соцмережах, та в матеріалі регіонального інтернет-видання НікВесті; 

● опублікували у «Дзеркалі тижня» статтю «Що таке громадянська наука та як вона 
впливає на життя кожного з нас?»; 

● привернули увагу громадськості до негативного впливу генераторів на якість 
повітря; 

● поширили інформацію Центральної геофізичної обсерваторії імені Бориса 
Срезневського про міста з високим рівнем забруднення повітря; 

● оприлюднили інформацію про аномальний стрибок показників забруднення 
повітря у Дніпрі в липні 2024 року; 

● інформували мешканців столиці про різке погіршення якості повітря 20 серпня, 
про причини якого в ефірі 24 каналу розповіла Анастасія Скок; 

● в інтерв’ю The Ukrainians Павло Ткаченко розповів про історію створення та 
подальшого розвитку системи SaveEcoBot. 

 

5.9. Посилення позиції громадськості у діалозі з державою 

У звітний період ми ініціювали або взяли участь у низці заходів, які сприяли посиленню 
ролі громадськості в довкіллєвій сфері. 

5.9.1 Проведення виїзних слухань в Екокомітеті Верховної Ради  

ГО SaveDnipro ініціювало і провело 13 травня 2024 року виїзні слухання у Комітеті з 
питань екологічної політики та природокористування на тему "Шлях України у 
реформуванні законодавства з питань довкілля й клімату в частині переговорів про 
членство в ЄС: плани та діяльність Верховної Ради України і Уряду в 2024 році". 

Захід став унікальним майданчиком, на якому представники громадськості обговорили 
широку рамку довкіллєвих реформ з депутатами профільного комітету, представниками 
Міністерства захисту довкілля та природних ресурсів України та інших органів влади 
різних рівнів. Це була фактично інвентаризація готовності Україні до переговорів про 
членство України в ЄС. 

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02vCCsnN1p5pBBEnN3BFLKgA1amyo9Wy61Z82cWpru5HSFofzjmku6p3CAtHxUTeiDl?__cft__%5b0%5d=AZW7wgyX_ky84_pz_rh7l7QQvu4pFkQ-397jlO4u_3qUiiWfqCecDl2744KmClWxiKeTUzp8vSa8v3GSny3FkvFe5c7V75FxFJUj9ur0eH3t5-_3NB00qc_v0-XOEiUDXoyYwKkkCzfb1l8_4r4y5Oyw3YvyrVUrIzzZE6XPIPll9jhRbVLXAP3r61SdDYFFBsIgUpeHrqOxPEKsS4PD1gqA&__tn__=%2CO%2CP-R
http://ukr.radio/schedule/play-archive.html?periodItemID=3846241
http://ukr.radio/schedule/play-archive.html?periodItemID=3846157
https://www.savednipro.org/rvpz/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02EpmNxq5Hos29rzFpJ8hDFcf2YMNQSu9vocUiyTXvwJx61QgBA1WwfKr4qTCgqHkPl?__cft__%5b0%5d=AZWafhtMbCMcm7DqWoZIUz7CJMojBOkDACTeh0-4XdBhg5HEJszveaL6Y0PvOEdkWazCJN4N-6sfh_OrPjfc8CBR93C6ZCF9akEI87p1MYeblAe6wQhiLE_m1YlU8OhSdMGicDt79I6LMP_gtCliHcT750a48JeJAO-Lzt5ppew8EM8z1PYMRnQN26YEccOyyb00BQZRtnuxFPu9pWcMT0Bq&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02Z8XNs3USgNRdn98PG8ckAiF8W8Smp3appWpE4hxdqWm1e7mxsjbAcV8QY8z3yqZEl?__cft__%5b0%5d=AZUCI5mCey2EdWGwhy-vs4ZdpH7w0-5fxM8YFvCi6KIkQDNGLN0CAk_uWmLIWDHKISkBPwfXovq-LcJdlweqLvP7DSRlMS2eH7aqHI7pENyMm3yjM5SXMXyGb9FzSrx9Zn5MP1NUmDhWJKM1hBkNYT4_5S6aEOLF0NnkBZ-ywXXAM3BtKXb4bAJAoMgKHUxX54rWn2ak0PS9GrU7XszOJgak&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0C2PX3KuiBPkus3oerWUdCKADrcVco52b54kLQkkfuJk6d1FWaCrqmHhUJPg2G4tSl?__cft__%5b0%5d=AZV61SMh_R-34NohGj3s1xf6I1FUa6QZkOo5S5CutjG3MI31i91UkxIzM4SXWa6wtmOcze98u21BfRDkv7IW1fXXinT2L3Ez4zpUk4JYusZYhzJO2_-_E7M5MsVyIzJXOaUgM9EfFGUuzNSr1BxNOJhHWX-hsHagbG5kB3pIE31lhtfvj8JPsVqenuW4vCaxHq6AA59zyNHIs6T6dn3RCXg7&__tn__=%2CO%2CP-R
https://nikvesti.com/ua/news/public/u-mikolaievi-zmenshennia-volohosti-zminy-klimatu-skorochennia-zelenyh-nasadzhen
https://zn.ua/ukr/EDUCATION/shcho-take-hromadjanska-nauka-ta-jak-vona-vplivaje-na-zhittja-kozhnoho-z-nas.html?fbclid=IwY2xjawFCph1leHRuA2FlbQIxMAABHbuCrN0-OOt0QPiAU_6JXW-4KPKUOoN7HFhMmjYO2FKZVYMHBNAALI96Lw_aem_5f7RqoqJ7kjZ2gDtJvIsgg
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02qo3zPmPDrPzE1jeZ4fgZcdFyCDpcsEuwvTxS72D2js6VsWujBaLCWFVGsTX4SbM4l?__cft__%5b0%5d=AZUgmeU4Fb_YYBl99-tk3BHG5o7tO4i6u93hV7IEL7GLLgcKEzOuoB-jxTFSjrsDHkw8TniGx-wPXLrNWt0ZpLgNWDQnM76xHDpGKDN5ncs72UVV5D2hyVNLjZ780KT7MIPaPUNdJ57Kaj5EJm8ZR_LYMfpXlDkjEJmKJjvqzcNhcfBCrtPsRaawv457PFktFfU&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02r3bNqf55EA8J6ad8FryymjP8qjCqZU8yFGVdePGiV8tRkNbMjp3X1Du6QC9SBNRnl?__cft__%5b0%5d=AZUHhqZl9E0n9_JVqmQJl12h6ENlRqG5xjOyu5eH20CwR2uO90mb7fb27NvFsseNqDb8Iwcxt19p9HmWv_SCueX_44Ieb4pQgx792TslGlrb5A4JpT1s7VuaEBZwijyjAM7JUE6eXZ8iqfIZmpC60e1WyGduO5bV_ltZJU1_efm6M650ZCyO0YiekW2BKwxNp0I&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0Zoz5mUeQG23oaarE1u6zLqH36Tz5pESVWUh7jLcCiLQpcPHP9zzuPwyjBkEeEqpEl?__cft__%5b0%5d=AZXB75EDSKmegH-CAJ2GG2jneK4ayQUowxqR0Mms5iSAJxCKCrZp_b_yBjZKK1hoL4ZGqUyaO9tPW5sAkUo3iN4R93ixeobXzCGXLG_Ktzsh43TIGkd2FXHo7G-tn4uaipOz8KFL0QUksu051E2O1fRexazYnacuJ-AaWTdTE466g3Gfj9X2cczmauiIVNVDTE8&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0suiFrHX1uWuDRnnsYicGLF3aDerwp8nozTy6QNrrHVqecFSbAkVpf8vwnURv5uShl?__cft__%5b0%5d=AZXexO5vV3AYDbSoTEkCD3dE8oudkb2lrMndvmGrZUUeOFlYqYdkRz7usSYbVPWYZEIvVO8oz8xYWfZvICHJCpLphcX57bPDdR60t-gsUFwxXlhSGCaDzlSCUNDTCwMmEXywrEQS0ONaMvcDKus8B8gwzj3ftJ4jB7M4gdM2eoVGuWslz8doU7riKsrW-oT4Iok&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/videos/3839256469653198/?__cft__%5b0%5d=AZVluLI7yRN5-Sj6DuUqGd5rJhyiHfjbgsZuIgCIH7kQ9amcA1Pvh8azMLoTE-lNfre-C4-BfgLhXxqRHz0RUYOaZbFQzBuK9ZunGWyngY2VBMUX7ndDfsWRmpESM7KVKxsa_2Hhxi41K7O7eMSg8TvPgODwhNIFWC_wy6BKloclcUxFiX1WySMyqgca_eBVqvK9Ew2PfhclD4Rz-44ulQZj&__tn__=%2CO%2CP-R
https://theukrainians.org/save-dnipro/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02SRbLTJ3qkTPcAwQHMh8yBotiAR8r8oJecufGDz8bpoGMjdabZAX25epk8zsGuYCzl?__cft__%5b0%5d=AZU4cdkmWmtvxEneFMO2_PPEvP6eXWz2VCqn_WxHyiWRpCnLbpxdsF3_1OGA0q8ES0Co6h-9QDveIuM4qv_m_CL8e-kIPjsoQr9DDJfr9v4asNxx0u7m_h2iQQ3_KwHamJr2PW_LX9_tjnYI2DtCBM1UuqtR1RaG15GMNlWorzv4c8z6e5lyjML5cpysNNn8MRlWrif5rY9Puw4FxMugt4CU&__tn__=%2CO%2CP-R
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За матеріалами Слухань було створено відеодайджест з найважливішими цитатами 
спікерів, який було поширено у соцмережах (частина 1, частина 2, частина 3, частина 
4). Повний запис Слухань доступний за посиланнями: частина 1, частина 2. 
 

 

 
5.9.2 Участь в Міжнародній конференції з питань відновлення України  

Голова ГО SaveDnipro Ірина Черниш відвідала URC2024, яка пройшла в Берліні. Своїми 
думками з приводу конференції вона поділилася в колонці на Українській правді. А 
напередодні конференції ми підписали Спільну заяву екологічних організацій, в якій 
озвучили ключові умови більш ефективного залучення громадського сектору в процеси 
відновлення. Також ми приєдналися до позиційного документа РГ3 УНП та РГ5 ПГС 
щодо зеленого відновлення України, в якому викладено ключові принципи 
вдосконалення екологічної політики під час відновлення.  

5.9.3 Участь в круглому столі «Парламент і громадськість: як спільно 
реформувати екологічне законодавство задля вступу до ЄС?» 

Взяли участь у заході, організованому Національним екологічним центром України. 
Представники громадськості, залучені до робочих груп двох проєвропейськи платформ 
(РГ3 УНП та РГ5 ПГС), а також народні депутати України – голова Екокомітету ВР Олег 
Бондаренко і голова підкомітету Екокомітету Юлія Овчинникова, – обговорили 
найгостріші проблеми реформування довкіллєвої сфери. Голова ГО SaveDnipro Ірина 
Черниш ознайомила учасників з невтішною статистикою щодо стану з доступом до 
екологічної інформації. 

https://youtu.be/s1Heut6WFQg
https://youtu.be/v2irs1aJqXc
https://youtu.be/DBYKTKzNGWI
https://youtu.be/7XXMShFn8bE
https://youtu.be/7XXMShFn8bE
https://youtu.be/t2qsvswuoL0
https://youtu.be/zF9FXF7gnxI
https://www.pravda.com.ua/columns/2024/06/13/7460547/
https://www.savednipro.org/urc2024_joint_statement/
https://www.savednipro.org/positioning_doc_rg3_rg5/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0388EPTWCZbmcpytdNESYaPnDgnThJJiLXRir1q5ZJifvU3xpgMjxXzqCXjYn7KfQJl?__cft__%5b0%5d=AZUKGfmilot_zJ9v0yqiYo8YamwL7318NLSKCQI3XqldbSMELEzIVz6Sg_s1cflhI2yEegP7gjP4GzniXvGR81WQNQltn9UwMlul_fk1fb8zYDIG-K1MBUR8bLcBGza-ZiKt4WoJKa1XaWsc4etDl2VsD01zUetSe9c3MNTctK-KymlTe-ZGC4hDkHKE0cpAvfhzZ-kmQqMAL9w7xmRtpieo&__tn__=%2CO%2CP-R
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5.9.4 Сприяння налагодженню діалогу громадського сектора та 
Міндовкілля 

5 вересня Верховна Рада України призначила Світлану Гринчук на посаду Міністра 
захисту довкілля та природних ресурсів України. SaveDnipro одразу надіслало новій 
Міністерці пропозицію презентувати плани очолюваного відомства перед 
громадськістю. Це звернення підтримала низка громадських організацій. А 30 вересня 
Світлана Гринчук провела онлайн-зустріч з представниками громадськості, де 
окреслила пріоритети діяльності міністерства. Ми оцінюємо цю зустріч як позитивний 
крок до налагодження конструктивної співпраці з громадським сектором. 

Також ми зверталися до колишнього Міністра Руслана Стрільця з закликом відзвітувати 
про свою роботу за 2,5 роки на чолі відомства. Проте це наше звернення було 
проігнороване.  

5.10. Євроінтеграція України  

5.10.1 Увійшли до переговорної групи України щодо вступу до ЄС за 
розділом 27 “Довкілля та зміни клімату” 

У грудні 2024 року Ірина Черниш взяла участь в установчому засіданні робочої групи під 
головуванням заступниці Міністра захисту довкілля та природних ресурсів України з 
питань європейської інтеграції Ольги Юхимчук. На засіданні обговорили основні 
завдання та план роботи на 2025 рік. 

 

https://docs.google.com/document/d/1rBDKcKyVcVOmN5WI5C8imzXUBm8vQlsPh0YJoL80kWE/edit?fbclid=IwY2xjawFoeHtleHRuA2FlbQIxMAABHUhgCxl-_xRxFntEgyzMN8QCui1eXzlbJTSJDLt-y5S7iOeBdWxLWCJJyw_aem_XdRVbeDmBupEndKfIOMg3g
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid037nhV2vmdVKQyfWPHeqAFAtBm48j44AYERi65sqh1E9SNYcitLtaP5Ura2beqAy5El?__cft__%5b0%5d=AZW_6_V-O2EsbUotdvrmexFTvxE-0PKvNAfepfTEjRArCLq7iwTXe1C-cvSUMumSGXwoYR6CzjYV7R565ALev5gk9b-ovTqJe8o9a8Sn7hG45s0NJJmfPo78yoo208ZctKOAAONjN1ldcDdqNJwfnCjUr72OkjEQ2ipKQwxE4CdMEQ--RAFrcVJqcuuF7GHQqrI&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0KN6hMbA5oECcwvVesj8QDzyL5M6kme4y7aajWDHwPj5mvmzPm7r7J9rF6vVdtXvql?__tn__=%2CO*F
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid028vBrU9SNRZJXwjc7W7Ypy1va3Nd2eYLUp3Rfgn7BHS7kckjxPkaE2Htek6KaUbWZl?__cft__%5b0%5d=AZUBrorOP1vu-1sU0f0CLip_OKJEDnq7gT-krtZK7ZHP8ZZ7FqTta15iUOl6e_c7xR55QkstLHEVbjZisZMHe8HsvdJ-jPiN_Dh1rz35cLYcWge3JAnJCiqu4_Qnej2eIc-WBnrYktq5l6RCuzEDDoD5ZnpdaZxqtEj753vlbROQkA&__tn__=%2CO%2CP-R
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Ідея долучити громадський сектор до переговорного процесу полягає у тому, щоб, з 
одного боку, використати експертизу, яку можуть запропонувати українські аналітичні 
центри; а з іншого – забезпечити прозорість та інклюзивність євроінтеграції, та сприяти 
підвищенню довіри до самого процесу з боку громадськості. 

Як учасники переговорного процесу, ми також проаналізували Звіт Єврокомісії на 
сторінках наших соцмереж. 

5.10.2 Важливі контакти з представниками ЄС  

● Взяли участь у зустрічі Посолки Європейського Союзу в Україні Катаріни 
Матернової з громадським сектором Дніпра. Павло Ткаченко розповів про нашу 
громадську участь в напрямку радіаційної безпеки під час повномасштабної 
війни. 

 

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0cKBEbqavgwGH8HXv7p63jeQi18sD2fSpj4QrKMVLXmAzkm1SuFhuSUMgcnQNhpk9l?__cft__%5b0%5d=AZVX6hZsqaOh1bdeVP52itOhcBZsyrsRjy5evWWB8BoBbOngdYog4KjuZrtAPSqfJufV81lFqETwaobZd4a0jkZvs3o3EDwg2vJ7B8S0T-p_--HHmnVE7bGLKR4rcHSxOW6xUWE0cWMQJbS4fe-1GlndHaeaZT1KwiGr_NImXpmcIa24isVw11zEJ9EnoXAD-3Y&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0Ba91i99CVXeaYFa7a6gqndgv19vNydYbWcoGoQ3ek1KBrYdFYcXAwd9uD2RsH86Ml?__cft__%5b0%5d=AZWadtUMCUPELg9185nHVf-v4wX2fuZtBTYDplVJQ0lNMxRBKj5ltjsJSAR7xYL8DU8305dtkqYC0NBQ2SdcUKVYIYXiDYqK1Suc_R50TdcjI7QorLgm0pgGHG7S6PiqnRSFYBuYjOpMEziK8pbY6zEOWfX1vEqZ1GtLue9rKPRcFfV5uOp2s3jNk6pz8fENG_I&__tn__=%2CO%2CP-R
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● Відвідали Конференцію Уряду землі Північний Рейн-Вестфалія з питань співпраці 
з Україною. Ірина Черниш представляла громадський сектор Дніпра і мала виступ 
на воркшопі «Роль громадянського суспільства: внесок громадських ініціатив в 
інклюзивне, стале та зелене відновлення». 

● Доєдналися до візійної зустрічі високого рівня щодо кліматичної політики України 
в Кліматичному офісі за участі Посолки Євросоюзу в Україні Катаріни Матернової. 
Обговорили дорожню карту державної кліматичної політики України на період до 
2035 року. 

5.11. Інші важливі ініціативи, реалізовані у 2024 році  

● Публічно підтримали необхідність реформи і перезапуску державного 
екоконтролю. 

● Провели навчання для прокурорів Спеціалізованої екологічної прокуратури і 
надали їм практичний інструмент картографування субʼєктів державного 
моніторингу, який був створений SaveDnipro. 

● Провели практичне заняття з визначення рівня радіаційного фону для студентів 
Києво-Могилянської Академії. 

● Подали зауваження та пропозиції до проєкту розпорядження Кабінету Міністрів 
України «Про затвердження плану заходів, спрямованих на притягнення 
держави-агресора до відповідальності за екологічні злочини, зменшення 
екологічних наслідків військової агресії Російської Федерації та екологічне 
відновлення України». 

● Аналізували цифрові продукти Міндовкілля та вказували на їхні недоліки. 3 
вересня Міндовкілля оприлюднило автоматично згенерований “Звіт про викиди 
та перенесення забруднювачів і відходів у 2023-му році”. Пояснили, чому 
оприлюднений у Звіті список ТОР-20 об'єктів в Україні, які здійснюють 
найбільший обсяг викидів, є некоректним. Невдовзі взяли участь в бета-
тестуванні нової послуги на платформі «Екосистема»: онлайн видачі дозволів на 
викиди забруднюючих речовин стаціонарними джерелами 1,2,3 групи в режимі 
peopleless (без чиновника). Критичні зауваження виклали в дописі, який сприяв 
організації робочої зустрічі з представниками Міністерства. 

● Припинили незаконне скидання залишків будинку, який зруйнувала ракета у 
місті Дніпрі, у річку Дніпро, про що нам стало відомо від місцевих активістів. 

● Отримали Рішення Верховного Суду, яке прямо говорить, що Міськрада Дніпра 
має внести «зелені лінії» у Генплан міста. А також виграли суд першої інстанції, 
який визнав протиправними зміни до Генерального плану міста Дніпро, а також 
зобов’язав відобразити в ньому «зелені лінії», які б не дозволили забудову 
зелених зон, парків, скверів, природоохоронних територій. 

https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02HfYNzkZjGJ3za1aRV7d1YzpSVUmERnDUYXvF4RUyLQqhdj7h8oMZ26KLr1BkKrA9l?__cft__%5b0%5d=AZXos3gyxxopeBsYu16rg3kClTQkM09iXK3M51f3szwuBEjiVkyMtwP4LURu5XLSzGk8SFNgEzNBBJvLbfK4_SeZ4Q4bv-Bv4QZfHd1G0ixPFmTAuYxhC-OtuWezQRihHVECcC776Uo27f7Ev_onp8zO4B3kSIdFT2ROa078yyEhPUML3dRacIr7AfULWki33lM&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/ruslan.strelets/posts/pfbid02cX5sdy8YUymRK93dxiSzb5U4nfrjen9LQuHWTSQhs6z9o6YdoNUkX3YbkzQbDoXyl?__cft__%5b0%5d=AZUP7ahxU_1Gbh5RuaFFWbXr8ov_OHQvolTa_L8UwmhB3OljnpjbUsX9eVdLxwIff0X-VSVWjBLDw3uf6ZTSWARy1L0PP_74HbUF-Dl5IN5cOWFWPyNQfuy1zK_qEUNSsAh3mQAxCKauWKQH81T7QVHAL9UGfz7XKMAU-JF6x8hNCw&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0GC25YNjn5GPkuGm5VPX5JpDK58PTQh2RckPYi8Tpo7nkDuaf3t35Zb4kuqzcDbUnl?__cft__%5b0%5d=AZXC1b6dVJwQjLUg0eIQ6Rn2aNsslR86wZByiM-qIHL1CjaRSMhafBCynPWe1GahJVgBs1nDNWoXeKP6U1gGLL7GvUvbeUVM2C_SV9PqFN-9KaptH0k59UEf--9QaN3YzXtiqXBmO185KRmBRoCwBzKNQoBVmAub9AY_5XbF1D3USJLc0DM7m3Z_KiuQ1D9u1HcBxNdXqt--aR-0eNdh91tK&__tn__=%2CO%2CP-R
https://docs.google.com/document/d/19UsZQ31U84_V-uwQi0eR6Ab1935bag3vGVuKW7WEvBU/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/19UsZQ31U84_V-uwQi0eR6Ab1935bag3vGVuKW7WEvBU/edit?usp=sharing
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02bJYt1qTXBXT77KSTuChaK4Dxsrsa9gTRCi4HZPKgVJxvXfuSsgNNb46ZcNUcGBnxl?__tn__=%2CO*F
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02ZMSnqmhuPf98f8saYLy2vrT1ChXFbtSs2cyfrU6DtYEidvGePb99KVLPcydTgXo1l?__cft__%5b0%5d=AZV3Rhv0-lRfzUfyn-JWTlxpigxMDaMUFxrSpZeVQXPTYY3w6TJEk14OJwj_7f0dvo5UdnRCJQMbSlwM9k9-aOH9XRzkJA31QtQXxsoyrXaWO50NhCYGP8gUQmqhnVjjOANoByKmsFZ0wfsemU7J3NFs2crJkw8KxbIwJdSU0MMHUiE9y5UTZoG4in7ECaxASx4&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02k2adTPqhf3oyePTC4D5niRJWhsZ9JstjAK3ogBwSsuqreoUUHL8vTT4Nz8yj4VH6l?__cft__%5b0%5d=AZUaq1obu2dXUQsMMguNar8FxCfoMCngPqfL8ljTHx2QDprCkDrkkos_U__R5YFbIsw7MjcYW0UdAWQAQ_sFwjkU8Oth_EEMQCZsHiQ_f0WoSo4IrtVHH6WOaLLDBYITsjrNAA00wSnm3yEJhXKyobvnKp50izKbYlc7zHtbInEoDp4MTd843CHcpPllHtObLh6k6fCFiJ0X1Ofql6dcN5_j98i32eoGw5nSyXB3nfR6CA&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02k2adTPqhf3oyePTC4D5niRJWhsZ9JstjAK3ogBwSsuqreoUUHL8vTT4Nz8yj4VH6l?__cft__%5b0%5d=AZUaq1obu2dXUQsMMguNar8FxCfoMCngPqfL8ljTHx2QDprCkDrkkos_U__R5YFbIsw7MjcYW0UdAWQAQ_sFwjkU8Oth_EEMQCZsHiQ_f0WoSo4IrtVHH6WOaLLDBYITsjrNAA00wSnm3yEJhXKyobvnKp50izKbYlc7zHtbInEoDp4MTd843CHcpPllHtObLh6k6fCFiJ0X1Ofql6dcN5_j98i32eoGw5nSyXB3nfR6CA&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0yAuZVdzvWSFkCU3T4Qak2eenfgRzFWBxKjpB3pm5Gnncy45UYSYNq7exrN2E7KZQl?__cft__%5B0%5D=AZUssdGrRL1g3YkXQWugTJPa-hVAxMYa-TRI1uFJHpTLD3ffvPDmASxzzh1cemfiN1QzBCmTgYsON1X2nlqr1fSV861vzoXOIsAqsFV9IQEyOKGEGRne1be2wCofQw0CtOrsv1oUfBH13ymeUBDxCxeo8gdjrLgQ4rEBeh2kmxLGOVmvhDh5rew2xqMpRGKGPG93pSYmQn9rPt3vZRNyRvA5&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0uXXKgNqRNqzjD7EQxpKTCXt2hrNyJFHx5BpwsLWNXSZXF3tiuXQCt2r65zbrHpy8l?__cft__%5b0%5d=AZUDZQrLclwtyW-u4cV1ZqqxNWkNJ6pdcZQqj16r-oEIA6vvUHS34BbIm66HUP82BedsvZvXCAf_nlR3wB44lfJ0Os6mDIR_58Ul8ZUi9rkdx6qZjOs7DS7nKrYclRfBavHyIicvn4WilBeBnZDG8jam-hKiwgN_swvOgUETOicvzveRNvGoBEy5evOErW_S524&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0uXXKgNqRNqzjD7EQxpKTCXt2hrNyJFHx5BpwsLWNXSZXF3tiuXQCt2r65zbrHpy8l?__cft__%5b0%5d=AZUDZQrLclwtyW-u4cV1ZqqxNWkNJ6pdcZQqj16r-oEIA6vvUHS34BbIm66HUP82BedsvZvXCAf_nlR3wB44lfJ0Os6mDIR_58Ul8ZUi9rkdx6qZjOs7DS7nKrYclRfBavHyIicvn4WilBeBnZDG8jam-hKiwgN_swvOgUETOicvzveRNvGoBEy5evOErW_S524&__tn__=%2CO%2CP-R
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● Відреагували в комунікаціях на кричущу ситуацію з викидами ПрАТ «ДМЗ» у місті 
Дніпро. Розповіли широкому загалу про результати позапланової перевірки ПрАТ 
«ДМЗ». Закликали Міністерство захисту довкілля та природних ресурсів України 
ініціювати призупинення дії Дозволу на викиди №UA12020010010350200-1-0165 
до приведення викидів в атмосферне повітря до умов Дозволу. Звернули увагу 
громадськості на те, що підприємство-забруднювач обрало тактику заперечення 
проблеми. Наприклад, в сюжеті 11 каналу, де мала слово наша Ірина Черниш, 
представник ПрАТ «ДМЗ» стверджує, що підприємство не перевищує гранично 
допустимих обсягів викидів. 

● Адвокатували доступ громадських організацій до правосуддя у питаннях захисту 
довкілля. Звернули увагу влади та громадськості на спірне рішення Верховного 
суду, яким було відверто проігноровано букву і дух Орхуської конвенції. Рішення 
Верховного суду повністю суперечить пункту 3 статті 9 цього правового акту. 

● Просували принципи сталого розвитку та ESG для українського бізнесу. 
Підписали меморандум з Асоціацією Українських Банків (АУБ) про 
співробітництво у напрямах сталого розвитку і зеленого відновлення. Спільна 
робота в цьому напрямку з однією з найбільш потужних банківських асоціацій, 
яка обʼєднує понад 70 банківських та фінансових установ, має високий потенціал. 

 

  

https://www.facebook.com/savednipro/videos/1544109336176760/?__cft__%5b0%5d=AZUmfFghIoyQiQX4YVBb9HvTVYWCxoz55o07ILJhQpyqVatZrpo3XvDhcJa093g3c2q2Gwbp1vh60XoA2MoS8RZhX-wnDtrW4oSYoWRnLGluJ60YWlgWCxDWsqWJPUAc5mhjaa1ptESJR_Ao1QE1ELqFmcmkjwH-f-rmriJU9Aeah_h0gE_I_lcASwyhBxnb53pqtzvaUJkOS8yha_uMbdrb&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02BiSNmZF1TMQFyUjszzEDaSVLxK6daHXsffQGR3cRhpFf8rL1d61hr4WcSdSwSJJYl?__cft__%5b0%5d=AZWsQQAExwNGXFrT5Fgyu8bXqfYwnWctI8kWNW8yG1a57GrfJupUTWG-OH0xiSLZvBRhV5GAIa4qe3DzHHZyQf6loQ-VQqXT1hWaIwhEQ_Ewsqpb6FBh4eBK7uFN7fDoF6IbJBfP9sYVkoXzaYkBW1ro9BZmiaHNQlfw59eZnZGURaitId0mDH3NMYKDxcH_HK8&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/videos/1075593750539555/?__cft__%5b0%5d=AZUUsqUT8mNdzbEuZTJ1MiNlUnF-G1GseYpif25IyFtUAU7GCE5uKngJ0Q5mYSnmLYhLS_JsFSmq_se01F4DNWI2w1An2fR31ZA-KWPe6eEDJOTmwD0-kIneOXlPN9dxDwmdu2O3urcKyAcoTVyK2mh7ogu98nsNHgE5osBOHLfHyMfONbRaK044NNBkU7YBmNTLPHt8mQAKmJXPn4-kCkNb&__tn__=%2CO%2CP-R
https://youtu.be/TUKVL_YD0GI
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0y5TUEi7UHDkVSxtyVZctHGyFRuofbYt57XY7CfcjBJbP6e27ZxxTD3DdmJ6r9a6Rl?__tn__=%2CO*F
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid032hzaoQvA8BnpmHacZ3PCfjjoQQZp6WC5VMmxp7pwGyUdG1TcseSL7TQEwfcEtLBVl?__cft__%5b0%5d=AZUt4Yph7DtAeUKSr4ErFogldEj1c3e9H6NY7Dmuz1UoXjubUYi7lDFIRFKfp7TyifImYEYziWKwP8p2SM_Hl4lDcTseaK1r_wJYflcORsiwttlYyZ3Wim_5p2hFwn7qLVP_8XcYH7nY9BQVXYx45eC-K4Z7UyC_MDPdtSLm82GcsZuaDX3ZKLzBJ4sfL5vpqmY&__tn__=%2CO%2CP-R
https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/994_015
https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/994_015
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid0qAyPmrfrXasN9TfPGzaofKNhd6LjZypyy8vGZJQSGUDRmpx4RMnwQE8rKFhB75Jbl?__cft__%5b0%5d=AZUnubR9l3AXzaqU1eJ43PpLAso1tYi0uVsB3rdmQroo-rf7fLiJkVbpgtRnL8O2LevYz6KD9UD9c_iUbbP4eQmm0YbOzXwYDVvMavhK9GBvZ12MHbFSEavwfpNGcMLjwFBySlqFzF1SBLoBODWkMV-t8Jkp21mR2WtQ3h6F6fhRx7nh8h_cCHiDB6lE-xfLRIg&__tn__=%2CO%2CP-R
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6. Інформація про нагороди, подяки 
Персональна усна подяка за організацію VR-майданчика у павільйоні України на СОР29 
від Міністерки захисту довкілля та природних ресурсів Світлани Гринчук під час виступу 
на PostCOP. 

Публічна усна подяка за ініціювання виїзних слухань у Комітеті з питань екологічної 
політики та природокористування від Голови комітету Олега Бондаренка. 

Неодноразова публічна відзнака роботи SaveDnipro щодо адвокації публікації 
екологічних наборів відкритих даних з боку експертки Мінцифри Яніни Любивої. 

Численні подяки мешканців Дніпра в коментарях у соцмережах за активну позицію по 
екологічних кейсах міста. 

Перемога Павла Ткаченка у конкурсі програми Open Data Ambassadors. 

 

7. Інформація про партнерів (коаліції, мережі, рухи) 
З 2018 року – членство в Робочій групі 5 Української сторони Платформи громадянського 
суспільства Україна-ЄС (УС ПГС). 

З 2023 року – членство в Nuclear Transparency Watch  

З 2024 року – учасники мережі «Вікно Відновлення» 

З 2024 року – членство в Climate Action Network (CAN) Europe, яка об’єднує понад 200 
організацій з 40 країн Європи які борються зі змінами клімату. Але для нас важливо, що 
причиною кліматичних змін є ті самі джерела, що отруюють повітря іншими шкідливими 
речовинами. Тож тема кліматичних змін тісно пов’язана з темою промислового 
забруднення, якою ми займаємося з моменту створення нашої організації.  

У напрямку розвитку радіаційного моніторингу міжнародними партнерами SaveDnipro є 
Safecast (Японія, США), Blues Inc. (США) uRADMonitor (Румунія), Greenpeace Німеччина 
та Центральна та Східна Європа (CEE), Національний інститут радіаційного захисту 
SURO (Чехія), Федеральне управління з питань радіаційного захисту BfS (Німеччина).1 

Протягом року ми підтримали низку коаліційних активностей, частину з яких ми вже 
згадували вище у відповідних розділах цього Звіту. Інші коаліційні активності, підтримані 
SaveDnipro, перелічені нижче: 

● Висловили спільну позицію щодо визначення зон, вразливих до (накопичення) 
нітратів, відповідно до Нітратної директиви ЄС.  

● Підписали колективне звернення до учасників Саміту Миру щодо посилення 
санкцій в енергетичному секторі проти Росії. 

https://eu-ua-csp.org.ua/
https://www.nuclear-transparency-watch.eu/
https://recovery.win/
https://caneurope.org/
https://safecast.org/
https://blues.io/
https://www.facebook.com/uRADMonitor?__tn__=-%5dK*F
https://www.suro.cz/cz
https://www.bfs.de/DE/home/home_node.html
https://www.savednipro.org/poziciya-gromadskix-organizacij-shhodo-viznachennya-zon-vrazlivix-do-nakopichennya-nitrativ-vidpovidno-do-nitratnoyi-direktivi-yes/
https://razomwestand.org/en/article/open-letter-call-countries-leaders-participants-summit-peace-ukraine-world-must-strengthen
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● Разом з МБО Екологія - Право - Людина (ЕПЛ) та Мережею захисту національних 
інтересів АНТС звернулися до міської влади Києва з приводу підпалу Екопарку 
«Осокорки». 

● Підписали колективне звернення з рекомендаціями громадських організацій до 
стратегії ЄБРР. Рекомендації стосуються пріоритетності розвитку циркулярної 
економіки, декарбонізації транспортного сектору, запобігання несталим 
джерелам палива для централізованого опалення, зокрема газу та первинній 
лісовій біомасі. 

● Підписали лист до мерів великих європейських міст, який був ініційований Razom 
We Stand і Clean Air Action Group та підтриманий T&E. Кінцева мета – позбавлення 
росії ресурсів для продовження збройної агресії в Україні. 

● Закликали аудиторію соцмереж підписати петицію про введення санкцій РНБО 
на транзит Україною нафти та газу російського походження. 

● Приєдналися до звернення, адресованого Президенту США Джо Байдену, з 
закликом посилити санкції проти енергетичного сектору росії. 

 

8. Інформація про донорів 
У 2024 році проєкти організації підтримували: 

Міжнародний фонд “Відродження” 

● Проєкт «Доступ до екологічної інформації в Україні: відповідність вимогам ЄС та 
вплив війни»  

● Проєкт «Посилення громадської участі у зеленому відновленні Миколаєва» 
● Проєкт «Адвокація притягнення винних до відповідальності за злочини проти 

довкілля на міжнародному рівні» 

Представництво Європейського Союзу в Україні 

● Проєкт «Покращення прозорої трансформації моніторингу та інспекції для 
зменшення викидів (EMITTER)» 

Проєкт «Адвокація притягнення винних до відповідальності за злочини проти довкілля 
на міжнародному рівні» також отримав фінансову підтримку від UAnimals та CEO Club. 

 

9. Контактна інформація 
E-mail: savednipro@gmail.com 
Сайт •  Facebook •  Instagram •  Telegram •  WhatsApp 

https://www.savednipro.org/osokorky_070324/
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid01N7PXUiwoQz6XaYGvadur5YMByAaSERFNuzrKAx3VaEuSH4by2wHQRG4hveMdn9pl?__cft__%5b0%5d=AZU_qfRJPg4g2MVnbHdDEqtteqU3kfKb3n82Vdn_wDYR3UdwLsSTEmPb2YpEOETgWszd9kaibFZ95S7UYOGLgSwxTXg9AEwn0XQlfuvTFZ8LjkrdHE0aSdrZRNvW09ojX-8fmH7f_qPGkHWQ-Ey8lZKqgsH_-9Bw2eWoUp31m00XiMojw03ViL47tecLwyzMkGE&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.facebook.com/savednipro/posts/pfbid02sFXG5jmkbNJTdDLLni4vpFVgk43tYa5oUamcbRfBhWhh7j6AEHpG8emYXGdybaexl?__cft__%5b0%5d=AZVNoM9XWcQ1JFu8FWPYzW-6KfwH8Nbugo-wt2rsfe20ANl3-kwJnZrm_gyZDtfZgLDjSxYmavWOafFYjgwjnnMQXV5hhlSJ2ksUiKj__WdqFK7gggMxNr6KBcPeons6tivyLbEX14TV5w4Qnz6oAjNXw44e_ouR4ZMvnmSGoHJWawX6KbM0x5CM1mJlfLAhq_E&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.savednipro.org/sanction/
https://www.irf.ua/
https://eeas.europa.eu/delegations/ukraine_uk
https://uanimals.org/
https://www.ceoclub.com.ua/
mailto:savednipro@gmail.com
https://www.savednipro.org/
http://www.facebook.com/savednipro
http://www.instagram.com/savednipro
https://t.me/SaveDnipro
https://whatsapp.com/channel/0029Va0zESTG8l5JPcfDMT0E

